

**Публікації про НаУКМА та публікації
викладачів НаУКМА у засобах масової
інформації (ЗМІ)
за 2022 рік**

ІНФОРМАЦІЙНИЙ БЮЛЕТЕНЬ

Публікації про НаУКМА

Газети

1. Бондар В. Електрик із сродною душею : спогад про Володимира Панченка (2.09.1954-14.10.2019) / Василь Бондар // Українська літературна газета. – 2022. – 25 лютого (№ 4). – С. 14-15. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Bondar_Elektryk_iz_srodnoi_dusheiu_spoHAD_pro_Volodymyra_Panchenka_1.pdf
Авторський спомин про Володимира Панченка, літературознавця, професора НаУКМА.
2. Бондар В. Електрик із сродною душею : спогад про Володимира Панченка (2.09.1954-14.10.2019) [Ч. 2] / Василь Бондар // Українська літературна газета. – 2022. – травень (№ 9-10). – С. 20-21. – Закінчення. Початок – 25 лютого (№ 4). – С. 14-15. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Bondar_Elektryk_iz_srodnoi_dusheiu_spoHAD_pro_Volodymyra_Panchenka.pdf
Авторський спомин про Володимира Панченка, літературознавця, професора НаУКМА.
3. Дзюбенко-Мейс Н. Я. Російська пропаганда і правда про Голодомор. Протистояння / Наталя Дзюбенко-Мейс // Слово Просвіти. – 2022. – 17-23 лютого (ч. 6). – С. 6-7.

– https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Dziubenko_Meis_Rosiiska_pro_pahanda_i_pravda_pro_Holodomor_Protystoiannia.pdf

Американського історика, викладача НаУКМА (в роках 1995-2004) Джеймса Мейса згадано як авторитетного дослідника Голодомору в Україні.

4. Компроміс щодо виборів президента НаУКМА знайдено / Секретаріат Голови Верховної Ради України // **Голос України**. – 2022. – 5 лютого (№ 22). – С. 2. – <http://www.golos.com.ua/article/355861>

Наказ МОН про оголошення повторного конкурсу на посаду президента НаУКМА буде скасовано.

5. Кривда М. Донеччина до останнього подиху залишалася його болем / Марина Кривда // **Голос України**. – 2022. – 23 лютого (№ 35). – С. 6. – <http://www.golos.com.ua/article/356446>

Пішов із життя літературознавець, дисидент, Герой України, один із співзасновників Народного руху України, учасник ініціативної групи "Першого грудня", почесний доктор НаУКМА Іван Дзюба.

6. Резонансні вибори в НаУКМА // **Освіта України**. – 2022. – 14 лютого (№ 5-6). – С. 4. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Rezonansni_vybory_v_NaUKMA.pdf

Про вибори президента НаУКМА: спробу зриву другого туру виборів, результати голосування, реакцію МОН та моголянської спільноти.

7. Тесленко Л. Хай не згасне Мейсова свіча... : відомому досліднику Голодомору виповнилося б 70 років / Ліна Тесленко // **Україна молода**. – 2022. – 17 лютого (№ 7). – С. 2. – <https://umoloda.kyiv.ua/number/3801/2006/164542/>

Публічний діалог "Запалена свіча", присвячений 70-річчю історика, дослідника Голодомору в Україні Джеймса Мейса, відбудеться у Києві саме в день його народження – 18 лютого.

8. Чорна С. Студенти вимагають звільнення міністра освіти / Світлана Чорна ; фото Сергія Ковальчука // **Голос України**. – 2022. – 5 лютого (№ 22). – С. 8. – <http://www.golos.com.ua/article/355857>

*Студенти НаУКМА пікетували Кабінет Міністрів України з вимогою відставки **Сергія Шкарлета** та підписання контракту з **Сергієм Квітом**.*

Журнали

9. Андрющенко Е. Як українські історики воюють, допомагають фронтові й працюють під час війни / Едуард Андрющенко // СвітОгляд. – 2022. – № 3. – С. 11-15. – <https://www.mao.kiev.ua/biblio/jscans/svitogliad/svit-2022-17-3/svit-3-2022-adryushenko-07.pdf>

*Згадка про публікацію у фейсбуці фото **Наталії Яковенко** – докторки історичних наук, завідувачки кафедри історії Києво-Могилянської академії, яка працює над перекладом однієї з головних праць з римської історії – "Історії від заснування міста" Тіма Лівія.*

10. Дикий Є. О. "Уперше за 20 років зможемо зробити дослідження у відкритому океані" : [інтерв'ю] / текст: Сергій Демчук, Дмитро Княжич ; фото: Сергій Старостенко // Країна. – 2022. – 10 лютого (№ 6). - С. 22-25. – https://gazeta.ua/articles/opinions-journal/_upershe-za-20-rokiv-zmozhemo-robiti-doslidzhennya-u-vidkritomu-okeani/1070280

Євген Дикий – випускник та колишній викладач НаУКМА.

11. Міроненко Т. Розстріляне покоління / Тома Міроненко ; фото: Роман Пастух // Forbes. Ukraine. – 2022. – № 3. – С. 68-73. – <https://forbes.ua/inside/rozstrilyane-pokolinnya-na-viyini-ginut-maybutni-tvortsi-pidpriemtsi-misliteli-u-shcho-voni-virili-shcho-zalishili-po-sobi-ta-yak-zberegti-ikhniy-spadok-22082022-7830>

*Викладачі НаУКМА **Ростислав Семків** та **Тетяна Огаркова** згадують про **Миколу Рачка**, випускника філологічного факультету Києво-Могилянської академії, який загинув під час російсько-української війни 19 липня 2022 року.*

12. Охотін П. "Поява книжки "Український економічний тигр" означатиме нашу перемогу над Росією" : [інтерв'ю] / текст: Дмитро Княжич ; фото: Тарас Подолян // Країна. – 2022. – 3 лютого (№ 5). – С. 20-23. – https://gazeta.ua/articles/opinions-journal/_poyava-knizhki-ukrayinskij-ekonomichnij-tigr-oznachatime-nashu-peremogu-nad-rosiyeyu/1069366

Автор Петро Охотін – політтехнолог, випускник НаУКМА.

- 13. Шевчук С. Україна - між війною та рецесією / Сергій Шевчук, Дарія Дзисюк // Forbes. Ukraine. – 2022. – № 4. – С. 132-135. – <https://forbes.ua/money/ukraine-mizh-viynoyu-ta-retsesieyu-18112022-9875>**

Професори університету Берклі Баррі Айхенгрін та Юрій Городніченко (випускник Києво-Могилянської академії) розмірковують про українську "воєнну" економіку, майбутнє відновлення та ризики світової кризи.

Інтернет-ресурси

- 14. Автономія університетів має бути непорушною – Шмигаль на зустрічі зі студентами НаУКМА [електронний ресурс] // Інтерфакс-Україна. – Електронні дані. – 2022. – 4 лютого. – <https://ua.interfax.com.ua/news/general/796165.html>**

Прем'єр-міністр України Денис Шмигаль зустрівся із представниками студентського самоврядування Національного університету "Києво-Могилянська академія".

- 15. Барсукова О. МОН визнало вибори президента НаУКМА й підписало контракт з Квітом [електронний ресурс] / Олена Барсукова // Українська правда. Життя. – Електронні дані. – 2022. – 21 березня. – <https://life.pravda.com.ua/society/2022/03/21/247912/>**

Міністерство освіти і науки визнало вибори президента у Національному університеті "Києво-Могилянська академія".

- 16. Барсукова О. Стало відомо ім'я лауреата Премії імені Василя Стуса 2022 року [електронний ресурс] / Олена Барсукова // Українська правда. Життя. – Електронні дані. – 2022. – 5 жовтня. – <https://life.pravda.com.ua/culture/2022/10/5/250718/>**

До складу журі Премії імені Василя Стуса 2022 року увійшли зокрема: Оля Гнатюк – дослідниця, професорка НаУКМА та Варшавського університету, віцепрезидентка Українського ПЕН; Олександр Саврук – декан Києво-Могилянської бізнес-школи; Леонід Фінберг – головний редактор видавництва "Дух і Літера".

- 17. Бестселери-2022. Що читають українці під час війни – НВ представляє десять найпопулярніших книг року [електронний ресурс] // НВ Life. – Електронні дані. – 2022. – 22 грудня.**

– <https://life.nv.ua/ukr/socium/krashchi-knigi-2022-roku-desyat-naypopulyarnishih-knig-pid-chas-viyni-sered-ukrajinciv-novini-ukrajini-50292424.html>

За версією НВ, до списку бестселерів-2022 в категорії "Історія" належить книжка "За лаштунками імперії" літературознавиці, професорки Києво-Могилянської академії Віри Агеєвої.

18. Бойко Р. Керівниця прес-центру Києво-Могилянської академії Лариса Сиволожська волонтерить у Тернополі [електронний ресурс] / Роман Бойко // Галас. – Електронні дані. – 2022. – 29 квітня. – <https://galas.te.ua/2022/04/%D0%BA%D0%B5%D1%80%D1%96%D0%B2%D0%BD%D0%B8%D1%86%D1%8F-%D0%BF%D1%80%D0%B5%D1%81-%D1%86%D0%B5%D0%BD%D1%82%D1%80%D1%83-%D0%BA%D0%B8%D1%94%D0%B2%D0%BE-%D0%BC%D0%BE%D0%B3%D0%B8%D0%BB%D1%8F%D0%BD%D1%81/>

У Гуманітарному штабі, що діє в приміщенні «Центру науки Тернополя», допомагає волонтерам киянка Лариса Сиволожська – керівниця прес-центру Києво-Могилянської академії.

19. Віра Агеєва. «Марсіани на Хрещатику. Літературний Київ ХХ століття». Уривок [електронний ресурс] // LB.ua. – Електронні дані. – 2022. – 13 грудня. – https://lb.ua/culture/2022/12/13/538991_vira_ageieva_marsiani_hreshchatiku.html

У видавництві «Віхола» виходить друком книжка літературознавиці, професорки НаУКМА Віри Агеєвої «Марсіани на Хрещатику. Літературний Київ ХХ століття». Авторка показує Київ початку ХХ століття очима авангардних художників, бунтівних емансипанток, богемних поетів.

20. Горбань Ю. Постать Ірини Бекешкіної (1952-2020). Пасіонарія соціології та суспільного життя України [електронний ресурс] / Юрій Горбань // Радіо "Свобода". – 2022. – 19 липня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/iryna-bekeshkina-fond-demokratychni-initsiatyvy/31949181.html>

У Києві презентували книжку "Поки ми живі...", присвячену Ірині Бекешкіній – видатній соціологині, громадській діячці, директорці Фонду "Демократичні ініціативи" імені Ілька Кучеріва. Професори НаУКМА Олексій Гарань та Володимир Паніотто виступили на презентації.

21. Даниленко О. Не всім по кишені: ТОП-3 найдорожчих факультетів ВНЗ Києва [електронний ресурс] / Ольга Даниленко // Big Kyiv. – Електронні дані. – 2022. – 4 серпня. – <https://bigkyiv.com.ua/ne-vsimo-po-kysheni-top-3-najdorozhchyyh-fakultetiv-vnz-kyyyeva/>

У статті йдеться про вартість навчання на факультетах НаУКМА у 2022 році.

22. Катаєва М. Один із корпусів Києво-Могилянської академії реконструюють [електронний ресурс] / Марія Катаєва // Вечірній Київ. – Електронні дані. – 2022. – 26 листопада. – <https://vechirniy.kyiv.ua/news/74858/>

*Найбільша криптовалютна біржа Європи Whitebit в межах співпраці з Національним університетом «Києво-Могилянська академія» долучилася до реконструкції одного з навчальних корпусів закладу освіти – Братських келій, – де зараз розміщений факультет інформатики НаУКМА. Президент НаУКМА **Сергій Квіт** коментує важливість та необхідність цього проєкту.*

23. Катаєва М. 300 хвилин про Сковороду: у Могилянці стартує фестиваль до ювілею видатного філософа [електронний ресурс] / Марія Катаєва // Вечірній Київ. – Електронні дані. – 2022. – 28 листопада. – <https://vechirniy.kyiv.ua/news/74859-1/>

*3 грудня 2022 року виповнюється 300 років від дня народження **Григорія Савича Сковороди** – видатного українського просвітителя-гуманіста, філософа, поета, педагога. До цієї дати у НаУКМА протягом шести днів пройдуть лекції, виставка, кінопоказ і навіть вечорниці.*

24. Катаєва М. У Могилянці влаштують благодійний фестиваль [електронний ресурс] / Марія Катаєва // Вечірній Київ. – Електронні дані. – 2022. – 16 липня. – <https://vechirniy.kyiv.ua/news/69083/>

Цієї неділі Спудейське братство організовує на плацу під КМЦ благодійний фест Урбан Купала 2022 – Могилянське Купала у новому форматі. Зібрані кошти підуть на купівлю автівки для 93 ОМБр.

25. Кафедра історії НаУКМА створює фонд пам'яті свого випускника [електронний ресурс] // Історична правда. – Електронні дані. – 2022. – 16 серпня. – <https://www.istpravda.com.ua/short/2022/08/16/161675/>

*Кафедра історії Національного університету "Києво-Могилянська академія" оголосила про започаткування Іменного благодійного Фонду ім. **Євгена Олефіренка** – випускника бакалаврської програми з історії 2010 року, який загинув під Бахмутом 7 липня 2022 року.*

26. Керівник Могилянки – під час візиту до США: Ми розглядаємо наш університет як «агент змін» [електронний ресурс] // Укрінформ. – Електронні дані. – 2022. – 12 листопада. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-uarazom/3613134-kerivnik-mogilanki-pid-cas-vizitu-do-ssa-mi-rozgladaemo-nas-universitet-ak-agent-zmin.html>

Президент Національного університету «Києво-Могилянська академія» Сергій Квіт відвідав США задля налагодження зв'язків з академічною спільнотою та донесення позиції про необхідність підтримки вищої освіти в Україні.

27. Книга року BBC-2022 оголосила переможців [електронний ресурс] // BBC Україна. – Електронні дані. – 2022. – 16 грудня. – <https://www.bbc.com/ukrainian/features-63971706>

Серед журі конкурсу – Віра Агеєва, професорка Національного університету "Києво-Могилянська академія".

28. Коцан К. Києво-Могилянська академія запускає ІТ-курси для українських ветеранів з інвалідністю [електронний ресурс] / Ксенія Коцан // БЖ. – Електронні дані. – 2022. – 27 вересня. – <https://bzh.life/ua/mesta-i-veshi/it-kursi-dlya-veteraniv-ato-z-invalidnistyu/>

У Києво-Могилянській академії запускають ІТ-курси для українських ветеранів, які отримали першу чи другу групу інвалідності під час бойових дій.

29. Лисичкіна Л. Студенти Могилянки організували Ukrainian Week у Торонто і зібрали 15000 канадських доларів для фронту [електронний ресурс] / Любава Лисичкіна // Big Kyiv. – Електронні дані. – 2022. – 15 грудня. – <https://bigkyiv.com.ua/studenty-mogylyanky-organizuvaly-ukrayinian-week-u-toronto-i-zibraly-15000-kanadskyh-dolariv-dlya-frontu/>

Із 28 листопада по 4 грудня у Торонто тривав Ukrainian Week – тижневий захід, що складався із п'яти активностей. Зокрема, з арт-виставки "Правда, символи та мему українського супротиву", показу фільмів, UA Party, освітніх компонентів і вуличної фотовиставки "10 фото війни" у найвідвідуваніших локаціях Торонто. За 7 днів Ukrainian Week студентству вдалося зібрати кошти на дві автівки в батальйон, де воюють могилянці.

30. Лисичкіна Л. У Могилянці стартував конкурс зображення героїні містичної історії з кошиком полуниць [електронний ресурс] / Любава Лисичкіна // Big Kyiv. – Електронні дані. – 2022. – 6 жовтня.

– <https://bigkyiv.com.ua/u-mogylyanczi-startuvav-konkurs-zobrazhennya-geroyini-mistychnoyi-istoriyi-z-koshykom-polunycz/>

*До 30-річчя відродження Києво-Могилянської академії Музей НаУКМА оголошує конкурс уявного зображення героїні містичної історії, яку ми знаємо від головного ініціатора та організатора відродження Києво-Могилянської академії **В'ячеслава Брюховецького**.*

31. Лисичкіна Л. "Могилянка" проведе цикл лекцій про осмислення російсько-української війни [електронний ресурс] / Любава Лисичкіна // Big Kyiv. – Електронні дані. – 2022. – 29 серпня.

– <https://bigkyiv.com.ua/mogylyanka-provede-czykl-lekczij-pro-osmyslennya-rosijsko-ukrayinskoyi-vijny/>

Серед організаторів лекцій – НаУКМА, КМА Alumni – Асоціація випускників НаУКМА, Школа політичної аналітики НаУКМА у партнерстві з університетом Гіссена (Німеччина).

32. Лисичкіна Л. Професор, випускник Могилянки, одержав престижну премію R. K. Cho Economics Prize [електронний ресурс] / Любава Лисичкіна // Big Kyiv. – Електронні дані. – 2022. – 26 вересня. – <https://bigkyiv.com.ua/profesor-vypusknik-mogylyanky-oderzhav-prestyzhnu-premiyu-r-k-cho-economics-prize/>

*Випускник факультету економічних наук НаУКМА, професор університету Берклі, голова Ради директорів Києво-Могилянської фундації Америки **Юрій Городніченко** одержав престижну премію R. K. Cho Economics Prize.*

33. Львівський університет долучиться до дослідження і популяризації постаті Катерини Ющенко [електронний ресурс] // Львівський університет. – Електронні дані. – 2022. – 2 червня. – <https://lnu.edu.ua/lvivskyy-universytet-doluchytsia-do-doslidzhennia-i-populyaryzatsii-postati-kateryny-yushchenko/>

*2 червня 2022 року Ректор Львівського національного університету імені Івана Франка, член-кореспондент НАН України, професор Володимир Мельник зустрівся із українським науковцем, доцентом факультету інформатики Києво-Могилянської академії, сином Катерини Ющенко **Юрієм Ющенком**.*

34. Марчук М. Києво-Могилянській академії – 407 років: через війну студенти запровадили нову традицію – сюжет [електронний ресурс] : [відео] / Марія Марчук, Орест Пона // 5 канал. – Електронні дані. – 2022. – 16 жовтня. – <https://www.5.ua/suspilstvo/kyievo-mohylianskii-akademii-407-rokiv-cherez-viinu-studenty-zaprovadyly-novu-tradytsiiu-siuzhet-290212.html>

На честь 30-річчя відновленої могилянки студенти запровадили нову традицію – розписувати щити, які боронять пам'ятник на випадок обстрілів.

- 35. Молодковець М. Києво-Могилянська академія відкриває кампуси в Європі та Північній Америці [електронний ресурс] / Марія Молодковець // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 15 червня. – <https://nv.ua/ukr/kyiv/kiyev-mogilyanska-akademiya-vidkrivaye-kampusi-v-pivnichniy-americi-ta-yevropi-novini-kiyeva-50249924.html>**

Національний університет "Києво-Могилянська академія" відкриває навчальні кампуси в Європі та Північній Америці. Кампус у Торонто вже прийняв перших могилянців.

- 36. Найкращі українські книжки 2022 року за версією ПЕН [електронний ресурс] // PEN Ukraine. – 2022. – 30 грудня. – <https://pen.org.ua/najkraschi-ukrayinski-knyzhky-2022-roku-za-versiyeyu-pen>**

Нова книжка професора НаУКМА Тараса Лютого "Сковорода. Самовладання" ввійшла до списку найважливіших українських новинок за версією ПЕН.

- 37. Оголосили переможця премії Шевельова [електронний ресурс] // Українська правда. Життя. – Електронні дані. – 2022. – 18 грудня. – <https://life.pravda.com.ua/culture/2022/12/18/251896/>**

Премію імені Юрія Шевельова за найкращу українську есеїстику 2022 року отримав журналіст, історик та перекладач Андрій Павлишин за книжку "Нам і далі загрожує вічність". Імена переможців оголосили на урочистій церемонії в укритті Києво-Могилянської Бізнес-школи 17 грудня – в день народження мовознавця, історика української літератури, есеїста Юрія Шевельова. Декан Києво-Могилянської Бізнес-школи Олександр Саврук нагородив лауреата статуеткою бронзового ангела, виготовленою скульпторкою Світланою Карунською, а також грошовою премією та дипломом лауреата.

- 38. ПЕН виступив із заявою щодо ситуації навколо виборів президента Києво-Могилянської академії [електронний ресурс] // Pen.Ukraine. – Електронні дані. – 2022. – 3 лютого. – <https://pen.org.ua/pen-vystupyv-iz-zayavoyu-shhodo-sytuatsiyi-navkolo-vyboriv-prezydenta-kyievo-mogilyanskoyi-akademiyi>**

На думку членів Українського ПЕН, небажання МОН визнати результати виборів у НаУКМА суперечить принципу автономії університету.

- 39. Премію НаУКМА присудили авторці книжки про суди над відьмами [електронний ресурс] // Читомо. – Електронні дані. – 2022. – 13 лютого. – <https://chytomo.com/premiu-naukma-prysudyly-avtortsi-knyzhky-pro-sudy-nad-vidmamy/>**

Оголосили лавреатів премії імені Петра Могили – відзнаки НАУКМА. Премію вручали у двох номінаціях – «Гуманітарні науки» та «Суспільні науки». В категорії «Гуманітарні науки» перемогу здобуло дослідження викладачки кафедри історії НаУКМА Катерини Дисси "Ukrainian Witchcraft Trials. Volhynia, Podolia, and Ruthenia 17th-18th centuries" (Budapest – New York: CEU Press, 2020).

- 40. Скрипник А. Як працюють університети на лінії вогню [електронний ресурс] / Артем Скрипник // Дзеркало тижня. – Електронні дані. – 2022. – 19 вересня. – <https://zn.ua/ukr/EDUCATION/jak-pratsjujut-universiteti-na-linii-vohnju.html>**

Школа політичної аналітики НаУКМА провела онлайн-дискусію з університетами Миколаєва, Сум та Харкова.

- 41. Стали відомі імена фіналістів Премії імені Юрія Шевельова 2022 року [електронний ресурс] // Pen.Ukraine. – Електронні дані. – 2022. – 12 грудня. – <https://pen.org.ua/staly-vidomi-imena-finalistiv-premiyi-imeni-yuriya-shevelova-2022-roku>**

12 грудня Капітула Премії імені Юрія Шевельова оголосила короткий список номінантів, до якого ввійшли автори-есеїсти Павло Казарін, Андрій Павлишин та Маркіян Прохасько. До Капітули премії, зокрема, ввійшли професори НаУКМА Оля Гнатюк, Тарас Лютий та декан Києво-Могилянської бізнес-школи Олександр Саврук.

- 42. Стали відомі переможці Книги року BBC-2022: Андрій Сем'янків, Андрій Бачинський, Павло Казарін [електронний ресурс] // Новини Полтавщини. – Електронні дані. – 2022. – 16 грудня. – <https://np.pl.ua/2022/12/staly-vidomi-peremozhctsi-knyhy-roku-bbc-2022-andriy-sem-iankiv-andriy-bachynskyy-pavlo-kazarin/>**

BBC News Україна оголосила переможців премії Книга року BBC-2022, яку вручають у партнерстві з Культурною програмою Європейського банку реконструкції та розвитку (ЄБРР). Серед журі конкурсу – Віра Агеєва, професорка НаУКМА.

- 43. Транзит влади в Росії супроводжуватиметься кризами, але може прискорити повернення Криму та Донбасу – політологи [електронний ресурс] // Український кризовий медіа-центр. – Електронні дані. – 2022. – 3 лютого. – <https://uacrisis.org/uk/tranzyt->**

vlady-v-rosiyi-suprovodzhuvatymetsya-kryzamy-ale-mozhe-pryskoryty-povernennya-krymu-ta-donbasu-politology

*2 лютого у прес-центрі УКМЦ відбувся брифінг на тему "Вплив транзиту влади в РФ на внутрішню та зовнішню політику України". Захід був організований Асоціацією студентів політології НаУКМА. На заході був присутній **Андреас Умланд**, доцент магістерської програми німецьких та європейських студій кафедри політології Національного університету "Києво-Могилянська академія".*

- 44. У Києві студенти вимагають відставки міністра освіти Шкарлета [електронний ресурс] // День. – Електронні дані. – 2022. – 14 лютого. – <https://day.kyiv.ua/news/150622-u-kyievi-studenty-vymahayut-vidstavky-ministra-osvity-shkarleta>**

*Біля будівлі Офісу президента України відбувається акція студентів "Якщо любиш – піди!" з вимогою відставки міністра освіти та науки **Сергія Шкарлета**. До акції долучилися студенти Національного університету "Києво-Могилянська академія", Національного технічного університету "Київський політехнічний інститут" імені Ігоря Сікорського, Національного авіаційного університету та інших студентських спільнот України.*

- 45. У Луцьку Віра Агеєва презентує книгу про українсько-російські культурні відносини [електронний ресурс] // Конкурент. – Електронні дані. – 2022. – 25 вересня. – <https://konkurent.ua/publication/104281/u-lutsku-vira-ageeva-prezentue-knigu-pro-ukrainsko-rosiyski-kulturni-vidnosini/>**

*У неділю, 2 жовтня, у Луцьку відбудеться презентація книги «За лапштунками імперії» літературознавиці, професорки НаУКМА **Віри Агеєвої**.*

- 46. У Києво-Могилянській академії навчатимуть блокчейну та криптобіржі [електронний ресурс] // The Village Україна. – Електронні дані. – 2022. – 3 жовтня. – <https://www.the-village.com.ua/village/city/city-news/331195-u-kievo-mogilyanskiy-akademiyi-navchatimut-blokcheynu-ta-kriptobirzhi>**

*Києво-Могилянська академія разом із європейською криптобіржою WhiteBIT створить курс з блокчейн-технологій, регулювання віртуальних активів й обігу криптовалют. Президент НаУКМА **Сергій Квіт** розповів про створення першої в Україні та Східній Європі магістерської програми з блокчейн-технологій, а також відповідної сертифікатної програми.*

47. Хлебников В. На передовій загинув 19-річний студент-філософ з Могилянки Даниїл Євтушенко [електронний ресурс] / Володимир Хлебников // Big Kyiv. – Електронні дані. – 2022. – 7 червня. – <https://bigkyiv.com.ua/na-peredovij-zagynuv-19-richnyj-student-filosof-z-mogylyanky-danyyil-yevtushenko/>

Внаслідок ракетних ударів по Харківщині у ніч із 30 на 31 травня загинув Даниїл Євтушенко – 19-річний військовослужбовець Сил територіальної оборони ЗСУ. Хлопець навчався на другому курсі Києво-Могилянської академії на філософа.

48. Шварц Д. Цінніше за золото: як можна повернути українців додому після війни [електронний ресурс] / Дмитро Шварц // УНІАН. – Електронні дані. – 2022. – 3 грудня. – <https://www.unian.ua/society/cinnishe-za-zoloto-yak-mozhna-povernuti-ukrajinciv-dodomu-pislya-viyni-12065097.html>

Президент Національного університету "Києво-Могилянська академія" Сергій Квіт про важливість якісної освіти в Україні як складову національної концепції економічної відбудови держави.

Публікації викладачів НаУКМА

Газети

49. Брюховецька Л. І. Кіноактор-"шпигун": повернення з небуття / Лариса Брюховецька // Літературна Україна. – 2022. – 12 лютого (№ 3). – С. 20-21. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Briukhovetska_Kinoaktor_shpyhun_povernennia_z_nebuttia.pdf
50. Олійник В. Управління на місцях: дослідження / Валентина Олійник // Освіта України. – 2022. – 21 лютого (№ 7). – С. 8-10. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Oliynyk_Upravlinnia_na_mistsiakh_doslidzhennia.pdf
- Володимир Паніотто, професор кафедри соціології НаУКМА, генеральний директор КМІС, озвучив основні результати Усеукраїнського соціологічного дослідження.*
51. Поліводський О. А. Що гарантує запис у Держреєстрі прав на нерухоме майно – нічого? / Олександр Поліводський // Юридичний Вісник України. – 2022. – 4-10 лютого (№ 5). – С. 11. – https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Polivodskyi_Shcho_harantuie_zapys_u_Derzhreiestri_prav_na_nerukhome_maino_nichoho.pdf

52. Шулікін Д. Академічна доброчесність у правничих школах / Дмитро Шулікін // Освіта України. – 2022. – 21 лютого (№ 7). – С. 6-7.

–https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Akademichna_dobrochesnist_u_pravnych_kh_shkolakh.pdf

Про вебінар 08 Галузевої експертної ради "Право", участь у якому взяв доцент кафедри загальнотеоретичного правознавства та публічного права НаУКМА Євген Зверєв, де розповів про критерії якісних наукових журналів.

53. Шулікін Д. Досвід НАЗЯВО, практики вишів і проєкт національного плану дій / Дмитро Шулікін // Освіта України. – 2022. – 13 червня (№ 23). – С. 8-10.
– **https://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Shulikin_Dosvid_NAZIaVO_pr_akyky_vyshiv_i_proiekt_natsionalnoho_planu_dii.pdf**

Президент НаУКМА Сергій Квіт на Міжнародному онлайн-форумі "Забезпечення якості вищої освіти в умовах війни" розповів про стратегію НаУКМА з реалізації міжнародних кампусів.

Журнали

54. Богатирьов В. О. Володимир Богатирьов: часом відчуваю себе до певної міри динозавром / бесіду веде Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 31-33.
– **<http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24154>**

55. Брюховецька Л. І. Взірець людини, відданої своїй справі / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 41-42.
– **<http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24255>**

56. Брюховецька Л. І. Євгену Сивоконю 85! / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 47.
– **<http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24179>**

57. Брюховецька Л. І. Життя, яке плине само собою. Сюзанна Бір / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 26-29.
– **<http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24189>**

58. Брюховецька Л. І. Завдяки кіно українці побували у Данії / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 3. – С. 19-22.
– **<http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24305>**

59. Брюховецька Л. І. Йосип Рона – німецький оператор в українському кіно / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 3. – С. 40-44. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24297>
60. Брюховецька Л. І. Майстерний натуралізм / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 25-26. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24190>
61. Брюховецька Л. І. Масштаб і сила поезії. Конкурс ім. Лесі Українки / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 19. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24160>
62. Брюховецька Л. І. Мати власне обличчя у колі яскравих індивідуальностей / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 5. – С. 23-27. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24228>
63. Брюховецька Л. І. Не екранізація, а імпровізація "Intermezzo": нездійснений задум Сергія Параджанова / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 41-42. – Закінчення. Поч. див. № 6/2021. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24150>
64. Брюховецька Л. І. Портрет Олександра Довженка, змальований сексотами / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 46-47. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24247>
65. Брюховецька Л. І. Рушійна сила почуттів. Іза Міранда / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 37-41. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24151>
66. Брюховецька Л. І. Що сталося з прокатом українських фільмів? / Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 5. – С. 8. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24239>
67. Вержбицький Б. В. Богдан Вержбицький: "КІНОКО мотивує до освоєння зображальної культури" : [інтерв'ю з директором кінофестивалю "КІНОКО", кінооператором] / бесіду вела Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 13-15. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24163>
68. Весельський Д. Дмитро Весельський: "Мені зовсім не хочеться повторювати чийсь формулу успіху" : [інтерв'ю] / розмовляв Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 32-34. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24259>

69. Гарань О. В. Фронт на межі двох світів / Олексій Гарань ; записала Юлія Бентя // Критика. – 2022. – Чис. 3-4. – С. 2-6. – <https://krytyka.com/ua/articles/front-na-mezhi-dvoch-svitiv>
70. Гомза І. А. Війна і тероризм / Іван Гомза // Критика. – 2022. – Чис. 3-4. – С. 14. – <https://krytyka.com/ua/articles/viina-i-teroryzm>
71. Гомза І. А. У пошуках надійного притулку: як я став ВПО в Україні / Іван Гомза // Критика. – 2022. – Чис. 5-6. – С. 4-5. – <https://krytyka.com/ua/articles/u-poshukakh-nadiinoho-prytulku-iak-ia-stav-vpo-v-ukraini>
72. Горлова А. Аліна Горлова: "Мені цікаво працювати з реальністю й розповідати невігдані історії" / розмовляв Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 22-24. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24157>
73. Дзюба С. В. Сергій Дзюба і Артемій Кірсанов: "Ми створюємо легенди, тому жартома називаємо себе "легендарними авторами"" / розмовляв Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 28-31. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24155>
74. Дмитро Весельський. Дмитро Весельський: "Мені зовсім не хочеться повторювати чийсь формулу успіху" : [інтерв'ю] / розмовляв Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 32-34. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24259>
75. Єрмоленко В. А. Люди повертаються / Володимир Єрмоленко // Країна. – 2022. – 23 червня (№ 23). – С. 7. – https://gazeta.ua/articles/ermolenko/_lyudi-povertayutsya/1095571
76. Єрмоленко В. А. Ми / Володимир Єрмоленко // Країна. – 2022. – 10 лютого (№ 6). – С. 3. – https://gazeta.ua/articles/ermolenko/_mi/1070265
77. Єрмоленко В. А. Небо і сатана / Володимир Єрмоленко // Країна. – 2022. – 5 травня (№ 14). – С. 7. – https://gazeta.ua/articles/ermolenko/_nebo-i-satana/1085388
78. Єрмоленко В. А. Те, що з тобою / Володимир Єрмоленко // Країна. – 2022. – 7 квітня (№ 9). – С. 37. – https://gazeta.ua/articles/ermolenko/_te-scho-z-toboyu/1080442

79. Єрмоленко В. А. Ці рани, вони твої / Володимир Єрмоленко // Країна. – 2022. – 2 червня (№ 19). – С. 7. – <https://gazeta.ua/articles/ermolenko/ci-rani-voni-tvoyi/1091076>
80. Єрмоленко В. А. Яка суспільна угода нам потрібна? / Володимир Єрмоленко // Forbes Ukraine. – 2022. – № 3 (серпень-вересень). – С. 16. – <https://forbes.ua/lifestyle/yaka-suspilna-ugoda-nam-potribna-filosof-volodimir-ermolenko-pro-te-yak-pobuduvati-novu-ukrainsku-derzhavu-20092022-7999>
81. Івахненко С. В. Філософсько-світоглядні основи наукових досліджень в обліку та аудиті у контексті підготовки докторів філософії (PhD) / Сергій Івахненко // Вища школа. – 2022. – № 3-4. – С. 54-69 : табл. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24495>
82. Канівець А. О. Анджеліна Джолі: шлях до львівської кав'ярні / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2022. – № 5. – С. 37-38. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24223>
83. Канівець А. О. Від "бонапартика" до "мученика": образ Петлюри в кіно / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 39-42. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24185>
84. Канівець А. О. Історія про три правди та одну істину / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 17-18. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24272>
85. Канівець А. О. Кіноіпостасі Миколи Вінграновського / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 42-44. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24149>
86. Канівець А. О. Кіноіпостасі Миколи Вінграновського / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 44-45. – Закінчення. Початок див. у "Кіно-Театрі № 1 (159), 2022." – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24249>
87. Канівець А. О. Країна – "вантаж 200" / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2022. – № 3. – С. 6-7. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24312>

88. Канівець А. О. Про російське кіно не "поза політикою" для світового глядача / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 42-44. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24184>
89. Канівець А. О. Проектор пропаганди / Анастасія Канівець // Кіно-Театр. – 2022. – № 5. – С. 4-6. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24241>
90. Кебуладзе В. І. Чи може війна бути виправданою? / Вахтанг Кебуладзе // Forbes. Ukraine. – 2022. – № 5. – С. 14.
91. Книга О. А. Олександр Книга: "Ми теж на фронті нині: воюємо за серця людей" / бесіду веде Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 25-27. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24156>
92. Котенок В. М. "Код Ступки": міжнародна і міжкультурна платформа / Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 22-23. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24192>
93. Котенок В. М. На свято до корифеїв / Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 29-31. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24260>
94. Котенок В. М. Український театр під час війни: 24 лютого – 24 квітня / Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 10-12. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24204>
95. Котенок В. М. "Чілдрен кінофест" як підтримка дітей під час війни / Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 5. – С. 33. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24225>
96. Котенок В. М. Яке воно – шосте чуття? / Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 3. – С. 10-11. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24310>
97. Котенок В. М. Японський нон-фікшн і кримськотатарська феєрія / Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 4-5. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24280>
98. Кошкіна М. Марина Кошкіна: "Я за правду, але більшою мірою за надію" / розмовляла Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 5. – С. 34-36. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24224>

99. Кузьо Т. У Путіна закінчуються можливості уникнути катастрофи / Тарас Кузьо // Країна. – 2022. – 26 травня (№ 18). – С. 4.
100. Лютий Т. В. Бачити Двоє / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 11 липня. – <https://tyzhden.ua/bachyty-dvoie/>
101. Лютий Т. В. Вдячність і самовладання / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 27 травня. – <https://tyzhden.ua/vdiachnist-i-samovladannia/>
102. Лютий Т. В. Вирішальний потоп / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 8 травня. – <https://tyzhden.ua/vyrishalnyj-potop/>
103. Лютий Т. В. Відновлення краси / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 23 лютого – 2 березня (№ 8). – <https://tyzhden.ua/vidnovlennia-krasy/>
104. Лютий Т. В. Герой соцреалізму / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 2-9 лютого (№ 5). – <https://tyzhden.ua/heroj-sotsrealizmu/>
105. Лютий Т. В. Давнє українське письменство / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 19-26 січня (№ 3). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/254147>
106. Лютий Т. В. Двоголовий імперський союз комунізму з фашизмом / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 22 вересня. – <https://tyzhden.ua/dvoholovyj-imperskyj-soiuz-komunizmu-z-fashyzmom/>
107. Лютий Т. В. Едипова кара / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 13 квітня. – <https://tyzhden.ua/edypova-kara/>
108. Лютий Т. В. Емануель Кант про вдачу росіян / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 1 серпня. – <https://tyzhden.ua/emanuel-kant-pro-vdachu-rosiian/>
109. Лютий Т. В. Ідеологічні складники «руського мира» / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 10 квітня. – <https://tyzhden.ua/ideolohichni-skladnyky-russkoho-myra/>
110. Лютий Т. В. Ірпінська дуга / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 3 квітня. – <https://tyzhden.ua/irpinska-duha/>

111. Лютий Т. В. Кредо Достоєвського: колективна покора, індивідуальна розгнuzданість / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 22 грудня. – <https://tyzhden.ua/person/liutyj-taras/>
112. Лютий Т. В. Крижані поцілунки імперії / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 8 червня. – <https://tyzhden.ua/kryzhani-potsilunky-imperii/>
113. Лютий Т. В. Культура скасування / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 27 березня. – <https://tyzhden.ua/kultura-skasuvannia/>
114. Лютий Т. В. Легко бути благим / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 26 січня – 2 лютого (№ 4). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/254147>
115. Лютий Т. В. Листи щастя / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 4 липня. – <https://tyzhden.ua/lysty-shchastia/>
116. Лютий Т. В. На голубиних лапках / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 18 березня. – <https://tyzhden.ua/na-holubynykh-lapках/>
117. Лютий Т. В. На своєму місці / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 2 травня. – <https://tyzhden.ua/na-svoiemu-misti/>
118. Лютий Т. В. Незабутнє / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 16 червня. – <https://tyzhden.ua/nezabutnie/>
119. Лютий Т. В. Нездатність керувати собою: казус Росії / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 8 березня. – <https://tyzhden.ua/nezdatnist-keruvaty-soboiu-kazus-rosii/>
120. Лютий Т. В. Неробство і нероблення / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 9-16 лютого (№ 6). – <https://tyzhden.ua/nerobstvo-i-neroblennia/>
121. Лютий Т. В. Полігон культури / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 18 травня. – <https://tyzhden.ua/polihon-kultury/>

122. Лютий Т. В. Самовидець імперії / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 15 листопада. – <https://tyzhden.ua/samovydet-imperii/>
123. Лютий Т. В. Сковородинівка. Рефлексії на згарищі / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 17 серпня. – <https://tyzhden.ua/skovorodynivka-refleksii-na-zharyshchi/>
124. Лютий Т. В. Спадок античності / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 17-23 лютого (№ 7). – <https://tyzhden.ua/spadok-antychnosti/>
125. Лютий Т. В. Стадія дзеркала / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 30 вересня. – <https://tyzhden.ua/stadiia-dzerkala/>
126. Лютий Т. В. Староукраїнський Савонарола / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 4-11 січня (№ 1). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/254042>
127. Лютий Т. В. Стоїмо / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 25 червня. – <https://tyzhden.ua/stoimo/>
128. Лютий Т. В. Тевтонський філософ / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 17 січня. – <https://tyzhden.ua/Columns/50/254104>
129. Лютий Т. В. Тисяча і один шовковий вузол / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 25 липня. – <https://tyzhden.ua/tysiacha-i-odyn-shovkovyj-vuzol/>
130. Лютий Т. В. Упокорення словом. Поема Пушкіна «Полтава» як підготовка до імперської експансії / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 28 листопада. – <https://tyzhden.ua/upokorennia-slovom-poema-pushkina-poltava-iak-pidhotovka-do-imperskoi-ekspansii/>
131. Лютий Т. В. Як ідеї й тексти керують світом / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 11 жовтня. – <https://tyzhden.ua/iak-idei-j-teksty-keruiut-svitom/>
132. Лютий Т. В. Як ідеї стають убивчими / Тарас Лютий // Український тиждень. – 2022. – 13 вересня. – <https://tyzhden.ua/iak-idei-staiut-ubyvchymy/>

133. Михайловський С. Сергій Михайловський: "В акторській професії я поєднав усі свої бажання" : [інтерв'ю] / бесіду веде Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 3. – С. 37-39. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24299>
134. Німецька філософія в українському контексті (70-80-ті роки ХХ ст.). Частина 1 : [інтерв'ю] / Анатолій Єрмоленко, Всеволод Хома, Ілля Давіденко, Ксенія Мирошник // Sententiae. – 2022. – Vol. 41, Issue 1. – P. 141-162. – <https://doi.org/10.31649/sent41.01.141>
135. Пілунський Я. Ярослав Пілунський: "Екранні образи є пріоритетом..." : [інтерв'ю] / бесіду веде Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 20-23. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24265>
136. Половинка Н. Ю. Наталя Половинка: "Ми зараз Богом обраний народ. У всьому трагізмі і у всій величі" / розмовляла Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 32-35. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24187>
137. Пронько В. Віталій Пронько: "Ніщо в житті не дається просто так" : [інтерв'ю] / бесіду веде Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 39-40. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24257>
138. Саврук О. "Створіть команду, контекст, можливості – і люди зроблять прорив" : [інтерв'ю] / текст: Ганна Улюра ; фото: Тарас Подолян // Країна. – 2022. – 24 лютого (№ 8). – С. 30-32. – <https://gazeta.ua/articles/people-and-things-journal/stvorit-komandu-kontekst-mozhливosti-i-lyudi-zroblyat-proriv/1071956>
139. Умланд А. Сценарії російської "демілітаризації" України і чому вони не спрацюють / Андреас Умланд // Критика. – 2022. – № 7-8. – С. 14-17. – <https://krytyka.com/ua/articles/stsenarii-rosiiskoi-demilitaryzatsii-ukraiiny-i-chomu-vony-ne-spratsiuiut>
140. Шаран І. Іван Шаран: "У зоні кіно і театру можна потрапити в трошки інший світ" : [інтерв'ю] / розмовляла Вікторія Котенок // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 35-38. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24258>
141. Швець Ю. Ю. Асгар Фархаді: честь як універсум (до 50-ліття режисера) / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 30-32. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24188>

142. Швець Ю. Ю. Вектор втечі ("Ольга") / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 3. – С. 12-13. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24309>
143. Швець Ю. Ю. Велика плавка в донецькому степу / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 5. – С. 11-12. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24234>
144. Швець Ю. Ю. Витоки таланту, або Чи є у тебе історія, яку ти хочеш розказати? / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 5. – С. 13-14. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24232>
145. Швець Ю. Ю. Вічні сенси і виклики сучасності / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 21. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24193>
146. Швець Ю. Ю. Даміано Даміані: Слово і Дія (до 100-ліття Майстра) / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 5. – С. 28-29. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24227>
147. Швець Ю. Ю. Дзеркало бессарабської еволюції / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 17-18. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24161>
148. Швець Ю. Ю. Зміна долі / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 4. – С. 23-24. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24191>
149. Швець Ю. Ю. "Зозуля": довга дорога до Раю / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 8-9. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24277>
150. Швець Ю. Ю. Ніч у музеї, або Історія Качки / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 6-7. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24279>
151. Швець Ю. Ю. "Подорож до Пекла" у ляльковому театрі / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 3. – С. 8-9. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24311>
152. Швець Ю. Ю. Радянський гіпс & каррарський мармур ("Дорогі товариші!") / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 12-14. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24274>

153. Швець Ю. Ю. Сила як хитрість: чи заздимо ми Лису Микиті? / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 9-10. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24276>
154. Швець Ю. Ю. Сучасна сім'я в епоху "нового відчуження" / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 3. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24170>
155. Швець Ю. Ю. Театр для молодшої аудиторії: стереотипи й нові перспективи / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 1. – С. 20-21. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24159>
156. Швець Ю. Ю. GRA: Great Real Art. Підсумки IV Всеукраїнського театрального фестивалю-премії "ГРА" / Юлій Швець // Кіно-Театр. – 2022. – № 2. – С. 26-29. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24261>
157. Ямборко О. Ольга Ямборко: "Кожен образ Миколайчука – це його самостійні відповіді на ключові для нас питання" : [інтерв'ю] / запитувала Лариса Брюховецька // Кіно-Театр. – 2022. – № 3. – С. 32-34. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/24301>

Інтернет-ресурси

158. Абрамов В. Не Майдан. Что происходит в Казахстане и как это может отразиться на Украине [електронний ресурс] / Влад Абрамов, Анастасия Светлевская // УНІАН. – Електронні дані. – 2022. – 5 січня. – <https://www.unian.net/world/ne-maydan-chto-proishodit-v-kazahstane-i-kak-eto-mozhet-otrazitsya-na-ukraine-novosti-mira-11662780.html>
Директор Школи політичної аналітики Києво-Могилянської академії, завідувач кафедри міжнародних відносин НаУКМА Максим Яковлєв про ситуацію в Казахстані.
159. Агєєва В. П. Віра Агєєва про культурну деколонізацію. Фрагмент із книжки "За лаштунками імперії" [електронний ресурс] / Віра Агєєва // Локальна історія. – Електронні дані. – 2022. – 4 серпня. – <https://localhistory.org.ua/texts/chitanka/vira-ageieva-pro-kulturnu-dekolonizatsiiu-fragment-iz-knizhki-za-lashtunkami-imperiyi/>

160. Агеєва В. П. Віра Агеєва: "Російська манія величі руйнується вщент на українських просторах" [електронний ресурс] // Український тиждень. – 2022. – 1 березня. – <https://tyzhden.ua/vira-ageieva-rosijska-maniia-velychi-rujnuietsia-vshchent-na-ukrainskykh-prostorakh/>
161. Агеєва В. П. Епічні часи, класика і Нобелівка на трьох [електронний ресурс] / Віра Агеєва // Локальна історія. – Електронні дані. – 2022. – 10 жовтня. – <https://localhistory.org.ua/texts/kolonki/epichni-chasi-klasika-i-nobelivka-na-trokh-vira-ageieva/>
162. Агеєва В. П. Літературний Київ ХХ століття. Віра Агеєва [електронний ресурс] / Віра Агеєва // Локальна історія. – Електронні дані. – 2022. – 22 грудня. – <https://localhistory.org.ua/texts/chitanka/literaturnii-kiyiv-khkh-stolittia-vira-ageieva/>
163. Агеєва В. П. Нагальність деколонізації, або Про вину російської культури [електронний ресурс] / Віра Агеєва // Локальна історія. – Електронні дані. – 2022. – 17 травня. – <https://localhistory.org.ua/texts/kolonki/nagalnist-dekolonizatsiyi-abo-pro-vinu-rosiiskoyi-kulturi-vira-ageieva/>
164. Агеєва В. П. Очищення бібліотек має синхронізуватися з оновленням шкільної програми – Віра Агеєва [електронний ресурс] // Читомо. – 2022. – 25 травня. – <https://chytomo.com/ochyshchennia-bibliotek-maie-synkhronizuvatysia-z-onovlenniam-shkilnoi-prohramy-vira-ageieva/>
165. Агеєва В. П. Порожні п'єдестали та культурна притомність нації [електронний ресурс] / Віра Агеєва // Локальна історія. – Електронні дані. – 2022. – 8 червня. – <https://localhistory.org.ua/texts/kolonki/porozhni-piedestali-ta-kulturna-pritomnist-natsiyi-vira-ageieva/>
166. Агеєва В. П. "Російський терор змінив масштаб і техніку, але суть лишилася та сама" [електронний ресурс] / Віра Агеєва // Gazeta.ua. – 2022. – 22 вересня. – https://gazeta.ua/articles/opinions-journal/_rosijskij-teror-zminiv-masshtab-i-tehniku-ale-sut-lishilasya-ta-sama/1110628

167. Агеєва В. П. То чи пустять нас у ЄС із золотим телям у торбині? Віра Агеєва про Булгакова та світову літературу у школі [електронний ресурс] / Віра Агеєва // Локальна історія. – Електронні дані. – 2022. – 9 серпня. – <https://localhistory.org.ua/texts/kolonki/vira-ageieva-pro-bulgakova-ta-svitovu-literaturu-u-shkoli/>

168. Агеєва В. П. Чому Семенко палив Шевченків "Кобзар"? [електронний ресурс] / Віра Агеєва // Локальна історія. – Електронні дані. – 2022. – 3 листопада. – <https://localhistory.org.ua/texts/statti/chomu-semenko-paliv-shevchenkiv-kobzar/>

169. Арешт майна Петра Порошенка є подарунком Путіну від Зеленського – Гарань [електронний ресурс] // Прямий. – Електронні дані. – 2022. – 7 січня. – <https://prm.ua/aresht-mayna-petra-poroshenka-ie-podarunkom-putinu-vid-zelenskoho-haran/>

Професор Києво-Могилянської академії, науковий директор Фонду «Демократичні ініціативи» Олексій Гарань про переслідування владою п'ятого президента, лідера партії "Європейська Солідарність" Петра Порошенка.

170. Багаліка А. Що таке токсична маскулінність і чим вона небезпечна? [електронний ресурс] : [аудіо] / ведуча Анастасія Багаліка // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2022. – 13 грудня. – <https://hromadske.radio/podcasts/ne-sama-vynna/shcho-take-toksychna-maskulinnist-i-chym-vona-nebezpechna>

Гендерна дослідниця, соціологиня, викладачка НаУКМА Тамара Марценюк в етері Громадського радіо.

171. Барчук М. Валерій Пекар: "Росія воює за своє минуле, а Україна – за своє майбутнє" [електронний ресурс] : [інтерв'ю] / Мирослава Барчук // Lb.ua. – Електронні дані. – 2022. – 11 грудня. – https://lb.ua/culture/2022/12/11/538555_valeriy_pekar_rosiya_voyuie_svoie.html

Інтерв'ю з Валерієм Пекарем – українським підприємцем і громадським діячем, викладачем Києво-Могилянської бізнес-школи і Львівської бізнес-школи УКУ.

172. Барчук М. Віра Агеєва: «Булгакова читають тільки на пострадянському просторі. Він не належить до світового канону» [електронний ресурс] : [інтерв'ю] / Мирослава Барчук // LB.ua. – Електронні дані. – 2022. – 5 жовтня.

– https://lb.ua/culture/2022/10/05/531449_vira_ageieva_bulgakova_chitayut.html

173. Барчук М. Олексій Гарань: «Результати опитування показують: українці не хочуть іти на компроміси з Росією» [електронний ресурс] : [інтерв'ю] / Мирослава Барчук // LB.ua. – Електронні дані. – 2022. – 14 жовтня. – https://lb.ua/culture/2022/10/14/532484_oleksiy_garan_rezultati.html
174. «Блазні, які перефарбувалися». Професор Києво-Могилянки Гарань про експертів зі ЗМІ Медведчука [електронний ресурс] : [аудіо] // БукІнфо. – Електронні дані. – 2022. – 5 травня. – <https://bukinfo.com.ua/analitika/blazni-yaki-perefarbuvalysya-profesor-kyievo-mogylyanky-garan-pro-ekspertiv-zi-zmi-medvedchuka>
175. В Африці до цього часу вважають, що Україна є членом НАТО, – політолог Гарань [електронний ресурс] : [відео] // Еспресо. – Електронні дані. – 2022. – 14 грудня. – <https://espresso.tv/v-afritsi-dotsogo-chasu-vvazhayut-shcho-ukraina-e-chlenom-nato-politolog-garan>
176. Василенко В. А. З чого починати стягнення репарацій з Росії? – пояснює правник [електронний ресурс] : [інтерв'ю з правознавцем-міжнародником, проф. НаУКМА Володимиром Василенком] / спілкувався Роман Малко // Український тиждень. – 2022. – 4 березня. – <https://tyzhden.ua/z-choho-pochynaty-stiahnennia-reparatsij-z-rosii-poyasniue-pravnyk/>
177. Василенко В. А. "Терміну "держава-терорист" немає в міжнародному праві" – правник [електронний ресурс] : [інтерв'ю з правознавцем-міжнародником, проф. НаУКМА Володимиром Василенком] / спілкувався Роман Малко // Український тиждень. – 2022. – 7 квітня. – <https://tyzhden.ua/terminu-derzhava-teroryst-nemaie-v-mizhnarodnomu-pravi-pravnyk/>
178. Винницький В. М. М. Винницький: «русский мир під синьо-жовтим прапором» [електронний ресурс] / Михайло Винницький // Освіта.ua. Блоги. – Електронні дані. – 2022. – 19 грудня. – <https://osvita.ua/blogs/87991/>
179. Винницький М. І. Могилянський HR: еволюція ціннісної спільноти [електронний ресурс] / Михайло Винницький // Дзеркало тижня. Україна. – Електронні дані. – 2022. – 16 грудня.

–<https://zn.ua/ukr/EDUCATION/mohiljanskij-hr-evoljutsija-tsinnisnoji-spilnoti.html>

- 180. Винницький М. І. Як розвивати освіту після війни [електронний ресурс] / Михайло Винницький // Дзеркало тижня. Україна. – Електронні дані. – 2022. – 7 серпня. – <https://zn.ua/ukr/EDUCATION/jak-rozvivati-osvitu-pislja-vijni.html>**
- 181. Гарань О. В. Війна багато чого змінила. І Шкарлета також? [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 20 травня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/zelenskiy-pro-viynu-oleksiy-garan-pro-vistup-prezidenta-ta-shkarleta-novini-ukrajini-50243913.html>**
- 182. Гарань О. В. "Гібридна війна": Чи "підставить" Міносвіти президента Зеленського? [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Українська правда. Блоги. – Електронні дані. – 2022. – 30 січня. – <https://blogs.pravda.com.ua/authors/haran/61f6db7bd97d8/>**
- 183. Гарань О. В. Гогілашвілі, Трухін, Шкарлет... Пане Президенте, ці "кадри" доб'ють Ваш рейтинг! [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Українська правда. Блоги. – Електронні дані. – 2022. – 2 лютого. – <https://blogs.pravda.com.ua/authors/haran/61facca52fc03/>**
- 184. Гарань О. В. Голос Ірини Бекешкіної. Що показало нове соціопитування про українців [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 23 серпня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/ukrajinci-viryat-u-peremogu-ta-silnogo-lidera-shcho-pokazalo-nove-socopituvannya-novini-ukrajini-50265029.html>**
- 185. Гарань О. В. Громадська думка і національна консолідація [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Збруч. – 2022. – 24 листопада. – Промова виголошена в рамках круглого столу "Національна єдність під час і після війни", організованого Інститутом лідерства та управління УКУ за підтримки Міжнародного фонду "Відродження". – <https://zbruc.eu/node/113850>**
- 186. Гарань О. В. Кому – війна, а кому – «відосики» з рейтингами [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 1 квітня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/viyna-rf-proti-ukrajini-shcho-robit-yermak-zelenskiy-novini-ukrajini-50230246.html>**

187. Гарань О. В. Консерватизм не "модний"? – "Запрошення до великої традиції" [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Українська правда. Блоги. – Електронні дані. – 2022. – 23 грудня. – <https://blogs.pravda.com.ua/authors/haran/63a611ace07c2/>
188. Гарань О. В. Не все з того, що ми бачимо у світі – зрада [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 18 квітня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/rosiya-viyna-yak-rizni-krajini-zminyuyut-poziciyu-po-podiyam-v-ukrajini-ostanni-novini-50234750.html>
189. Гарань О. В. Не піддатися на шантаж: хай Путін "визнає" "Л/ДНР" [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Українська правда. Блоги. – Електронні дані. – 2022. – 15 лютого. – <https://blogs.pravda.com.ua/authors/haran/620b92e996857/>
190. Гарань О. В. Ніяких переговорів на Гомельщині/кордоні з Білоруссю! [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Українська правда. Блоги. – Електронні дані. – 2022. – 27 лютого. – <https://blogs.pravda.com.ua/authors/haran/621b7a0186b01/>
191. Гарань О. В. Переговори Росії та України у Стамбулі. Що там робить Олександр Чалий? [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 29 березня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/peregovori-rosiji-ta-ukrajini-hto-takiy-oleksandr-chaliy-stambul-novini-ukrajini-50229323.html>
192. Гарань О. В. «Перемир'я по-корейськи»? Чому це не варіант для України [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 20 грудня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/chomu-mirniy-plan-po-koreyski-ne-pidhodit-dlya-ukrajini-voyenna-dopomoga-ostanni-novini-50292241.html>
193. Гарань О. В. Різні голоси влади. Що хотів сказати Буданов [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 28 червня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/viyna-v-ukrajini-pro-shcho-govoryat-budanov-danilov-chi-arahamiya-novini-ukrajini-50252812.html>
194. Гарань О. В. Спроба зриву виборів у Могилянці – символи обох Майданів – теж "гібридна війна" [електронний ресурс] / Олексій

Гарань // Українська правда. Блоги. – Електронні дані. – 2022. – 28 січня. – <https://blogs.pravda.com.ua/authors/haran/61f3ac6c5f0a7/>

195. Гарань О. В. Феномен Бекешкіної. "Леді української соціології" і "совість громадського сектора" [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Дзеркало тижня. Україна. – 2022. – 16 липня. – <https://zn.ua/ukr/personalities/fenomen-bekeshkinoji.html>
196. Гарань О. В. Чи справді «падає» підтримка українцями вступу до НАТО? [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 6 квітня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/viynarosiji-shcho-ukrajinci-dumayut-pro-nato-novini-ukrajini-50231664.html>
197. Гарань О. В. "Що не так зі свідченнями Медведчука?" - погляд Олексія Гараня [електронний ресурс] // Gazeta.ua. - 2022. - 24 травня. - <https://gazeta.ua/articles/posuti/so-ne-tak-zi-svidchennyami-medvedchuka-poglyad-oleksiya-garanya/1090136>
198. Гарань О. В. Former Russian MFA Kozyrev: Rational Putin only bluffs on nuclear threat [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Українська правда. Блоги. – Електронні дані. – 2022. – 8 березня. – <https://blogs.pravda.com.ua/authors/haran/6227411fea2f7/>
199. Гарань О. В. Polls: Where Is Ukraine Heading? [електронний ресурс] / Олексій Гарань // Українська правда. Блоги. – Електронні дані. – 2022. – 20 лютого. – <https://blogs.pravda.com.ua/authors/haran/62126c02f1413/>
200. Гусейнова О. "Найбільший секрет філософування Сковороди – вчитися бачити у видимому невидиме" – Тарас Лютий [електронний ресурс] : [інтерв'ю] / Олена Гусейнова // Українське радіо. – Електронні дані. – 2022. – 1 грудня. – <http://www.nrcu.gov.ua/news.html?newsID=100230>
Автор найсвіжішої книжки про Сковороду як філософа "Філософія самовладання Григорія Сковороди" викладач НаУКМА Тарас Лютий в етері радіо "Культура".
201. Данилюк-Ярмолаєва М. Українофоб, донощик, дезертир. Що не так з "киянином" Булгаковим? [електронний ресурс] / Марина Данилюк-Ярмолаєва // Еспресо. – Електронні дані. – 2022. – 2 вересня. – <https://espresso.tv/ukrainofob-donoshchik-dezertir-shcho-ne-tak-z-kiyaninom-bulgakovim>

Віра Агеєва, літературознавиця, професорка Національного університету "Києво-Могилянська академія" про "велич" російської літератури.

202. Дуцик Д. Р. Висвітлення звірств та смертей. Між істиною та етикою [електронний ресурс] / Діана Дуцик // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 16 червня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/viyna-rosiji-proti-ukrajini-yak-rozpovidati-pro-voyenni-zlochini-novini-ukrajini-50250284.html>
203. Єрмоленко А. М. "Маємо не домовлятися, а чинити опір" – погляд Анатолія Єрмоленка [електронний ресурс] / [спілкувався] Володимир Казаневський // Gazeta.ua. – 2022. – 28 травня. – <https://gazeta.ua/articles/poglyad/ mayemo-ne-domovlyatisya-a-chiniti-opir-poglyad-anatoliya-ermolenka/1090979>
204. Єрмоленко В. А. Ампутація вічності [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 16 січня. – <https://gazeta.ua/articles/vermolenko/ amputaciya-vichnosti/1066710>
205. Єрмоленко В. А. Бездонна руская душа нам показує бездонність свого пекла [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 9 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56868/bezdonna-ruskaya-dusha-nam-pokazuje-bezdonnist-svogo-pekla>
206. Єрмоленко В. А. Війна зробить нас сильнішими. Відчуємо себе вчителями європейської культури [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. - 28 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56793/vijna-zrobit-nas-silnishimi-vidchuyemo-sebe-vchitelyami-yevropejskoyi-kulturi>
207. Єрмоленко В. А. Влада втрачає тверезість, якщо між її гілками немає здорової боротьби [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 24 січня. – <https://gazeta.ua/blog/56445/vlada-vtrachaye-tverezist-yakscho-mizh-yiyi-gilkami-nemaye-zdorovoyi-borotbi>
208. Єрмоленко В. А. Дивувались туалетам, шукали нациків, чавили машини. Ще одна історія окупації [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 15

травня. – <https://gazeta.ua/blog/57083/divuvalis-tualetam-shukalinacikiv-chavili-mashini-se-odna-istoriya-okupaciyi>

209. Єрмоленко В. А. Досить порівнювати Путіна і Гітлера. Рашизм – це гірше, ніж нацизм [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 5 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56836/dosit-porivnyuvati-putina-i-gitlera-rashizm-ce-girshe-nizh-nacizm>
210. Єрмоленко В. А. Залізобетон [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – 2022. – 2 вересня. – <https://gazeta.ua/articles/ermolenko/zalozobeton/1108601>
211. Єрмоленко В. А. Земля [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – 2022. – 15 березня. – <https://gazeta.ua/articles/ermolenko/zemlya/1076018>
212. Єрмоленко В. А. Земля обіймає нас [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – 2022. – 3 серпня. – <https://gazeta.ua/articles/ermolenko/zemlya-obijmaye-nas/1103992>
213. Єрмоленко В. А. Зло може бути банальним. Проте є одне "але" [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 20 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56923/zlo-mozhe-buti-banalnim-prote-ye-odne-ale>
214. Єрмоленко В. А. Історію про "маленьку" українську культуру вигадали ліниві люди [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 20 червня. – <https://gazeta.ua/blog/57328/istoriyu-pro-malenku-ukrayinsku-kulturu-vigadali-linivi-lyudi>
215. Єрмоленко В. А. Ключове протистояння ХХІ століття йде між Америкою і Китаєм. Росія боїться [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 12 січня. – <https://gazeta.ua/blog/56383/klyuchove-protistoyannya-hhi-stolittya-jde-mizh-amerikoyu-i-kitayem-rosiya-boyitsya>
216. Єрмоленко В. А. Коли вбивця стає суддею [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – 2022. – 25 листопада. – <https://gazeta.ua/articles/ermolenko/koli-vbivcya-staye-suddeyu/1121532>

217. Єрмоленко В. А. Країна – як немовля [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – 2022. – 21 жовтня. – <https://gazeta.ua/articles/ermolenko/krayina-yak-nemovlya/1116336>
218. Єрмоленко В. А. "Можем повторить" – це вони й про Голодомор [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 28 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56970/mozhem-povtorit-ce-voni-j-pro-golodomor>
219. Єрмоленко В. А. Ми живемо в п'яту хвилю падіння імперій [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 26 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56960/mi-zhivemo-v-pyatu-hvilyu-padinnya-imperij>
220. Єрмоленко В. А. Ми не помічаємо, як стаємо жертвами великих технологій [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 19 січня. – <https://gazeta.ua/blog/56416/mi-ne-pomichayemo-yak-stayemo-zhertvami-velikih-tehnologii>
221. Єрмоленко В. А. Ми поранені та розтрошені. А росіянам – "любопитно" [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 8 липня. – <https://gazeta.ua/blog/57455/mi-poraneni-ta-roztroscheni-a-rosiyanam-lyubopitno>
222. Єрмоленко В. А. Раджу уважно перечитати класику [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 16 травня. – <https://gazeta.ua/blog/57086/radzhu-uvazhno-perechitati-klasiku>
223. Єрмоленко В. А. Росія – німецька імперія, яка з останніх сил наближає свій крах [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 20 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56739/rosiya-nemichna-imperiya-yaka-z-ostannih-sil-nablizhaye-svij-krah>
224. Єрмоленко В. А. Росіяни хочуть поділити Європу навпіл [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. –

Електронні дані. – 2022. – 14 лютого.
– <https://gazeta.ua/blog/56566/rosiyani-hochut-podiliti-evropu-navpil>

225. Єрмоленко В. А. Ти тримаєшся доти, доки тримається твоя шафка з півником [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 21 квітня.
– <https://gazeta.ua/blog/56936/ti-trimayeshsya-doti-doki-trimayetsya-tvoya-shafka-z-pivnikom>
226. Єрмоленко В. А. Ті, ким ми не стали [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – 2022. – 15 липня.
– <https://gazeta.ua/articles/ermolenko/ti-kim-mi-ne-stali/1099905>
227. Єрмоленко В. А. У чому сенс символів Z та V? Навіть не намагайтесь зрозуміти [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 19 травня.
– <https://gazeta.ua/blog/57117/u-chomu-sens-simvoliv-z-ta-v-navit-ne-namagajtes-zrozumiti>
228. Єрмоленко В. А. Українська стихія за своєю природою демократична. Це її і плюс, і мінус [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 4 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/56515/ukrayinska-stihiya-za-svoyeyu-prirodoyu-demokraticzna-ce-yiyi-i-plyus-i-minus>
229. Єрмоленко В. А. «Яка суспільна угода нам потрібна?» Філософ Володимир Єрмоленко – про те, як побудувати нову українську державу [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Forbes. – Електронні дані. – 2022. – 20 вересня.
– <https://forbes.ua/lifestyle/yaka-suspilna-ugoda-nam-potribna-filosof-volodimir-ermolenko-pro-te-yak-pobuduvati-novu-ukrainsku-derzhavu-20092022-7999>
230. Єрмоленко В. А. Якою буде Україна після перемоги [електронний ресурс] / Володимир Єрмоленко // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 18 квітня.
– <https://gazeta.ua/blog/56906/akoyu-bude-ukrayina-pislya-peremogi>
231. Заяц П. Що буде з курсом долара в Україні 2023 року: думка економіста [електронний ресурс] : [відео] / Павло Заяц // ТСН. – Електронні дані. – 2022. – 16 грудня. – <https://tsn.ua/groshi/scho-bude-z-kursom-dolara-v-ukrayini-v-2023-roci-dumka-ekonomista-2224552.html>

Економіст, викладач Києво-Могилянської бізнес-школи Олексій Геращенко в інтерв'ю ТСН розповів про курс долара.

232. Карманська Ю. «Війна – жахливий, але потужний психотерапевт». Як досвід смерті змінює українців, а спільна травма «зшиває» країну. Інтерв'ю з філософом Вахтангом Кебуладзе [електронний ресурс] : [інтерв'ю] / Юлія Карманська // Forbes. – Електронні дані. – 2022. – 6 серпня. – <https://forbes.ua/lifestyle/viyna-zhakhliiviy-ale-potuzhniy-psikhoterapevt-yak-dosvid-smerti-zminyue-ukraintsiv-a-spilna-travma-zshivae-krainu-intervyu-z-filosofom-vakhtangom-kebuladze-30072022-7355>
233. Карманська Ю. Україна майбутнього схожа на ранню Америку. Філософ Володимир Єрмоленко про те, як українці змінюють хід історії та формують власні цінності [електронний ресурс] : [інтерв'ю] / Юлія Карманська // Forbes. – Електронні дані. – 2022. – 21 квітня. – <https://forbes.ua/lifestyle/ukraine-maybutnogo-skhozha-na-rannyyu-ameriku-filosof-volodimir-ermolenko-pro-te-yak-ukraintsi-zminyuyut-khid-istorii-ta-formuyut-vlasni-tsinnosti-21042022-5579>
234. Квіт С. М. Могилянська завжди почувалася агентом змін. Тридцять років відродження НаУКМА [електронний ресурс] / Сергій Квіт // Дзеркало тижня. Україна. – 2022. – 18 жовтня. – <https://zn.ua/ukr/EDUCATION/mohiljanka-zavzhdi-pochuvalasja-agentom-zmin.html>
235. Квіт С. М. Світ лише на порозі, чи ми вже є свідками великих змін? Ми маємо боротися за майбутніх друзів нашої країни [електронний ресурс] / Сергій Квіт // Дзеркало тижня. Україна. – 2022. – 20 листопада. – <https://zn.ua/ukr/EDUCATION/svit-lishe-na-porozi-chi-mi-vzhe-je-svidkami-velikikh-zmin.html>
236. Квіт С. М. Усе має змінитися: десять кроків з реформування вищої освіти після війни [електронний ресурс] / Сергій Квіт // Дзеркало тижня. Україна. – 2022. – 31 березня. – <https://zn.ua/ukr/EDUCATION/use-maje-zminitisja-desjat-krokv-z-reformuvannja-vishchoji-osviti-pislja-vijni.html>
237. Kvit S. Media, public rhetoric, and culture in the context of Ukraine's war for independence from Russia [electronic resource] / Serhiy Kvit // StopFake.org. – 2022. – 9 April. – <https://www.stopfake.org/en/media->

public-rhetoric-and-culture-in-the-context-of-ukraine-s-war-for-independence-from-russia/

238. Kvit S. Russia as Evil: False Historical Parallels. Some peculiarities of Russian Political Culture [electronic resource] / Serhiy Kvit // StopFake.org. – 2022. – 19 July. – https://www.stopfake.org/en/russia-as-evil-false-historical-parallels-some-peculiarities-of-russian-political-culture/?fbclid=IwAR3_czUDFqgi7790-QsK2LnTQujv_mss5dum790ExHTIaWMsmKzxvo8KF9k
239. Kvit S. Russia-Ukraine War through the Prism of Mass Communications [electronic resource] / Serhiy Kvit // StopFake.org. – 2022. – 13 May. – <https://www.stopfake.org/en/trashed-14/>
240. Kvit S. Skeleton Key: How to Understand the Changing World during Ukraine's War for Independence [electronic resource] / Serhiy Kvit // Kyiv Security Forum. KSF Online Discussion: Fight for Ukraine. – 2022. – 28 June. – https://ksf.openukraine.org/en/news/2420-klyuch-vid-usih-dverej-jak-rozumi-ti-svit-shho-zminyujetysya-pid-chas-vijni-za-ukrajinsyku-nezalezhnisty?fbclid=IwAR1aLpSnqUJ8hVaFeTrBnLU9S27AFEgMZapEK7jZaAoJzacEzS_qcrkzgeA
241. Kvit S. Why Ukraine's universities need more internationalisation [electronic resource] / Serhiy Kvit // University World News. – 2022. – 5 March. – <https://www.universityworldnews.com/post.php?story=20220304072500630>
242. Кебуладзе В. І. Антропологія, математика та геополітика [електронний ресурс] / Вахтанг Кебуладзе // Український тиждень. – 2022. – 15 серпня. – <https://tyzhden.ua/antropolohiia-matematyka-ta-heopolityka/>
243. Кебуладзе В. І. Національна солідарність та українська стихія: що переможе? [електронний ресурс] / Вахтанг Кебуладзе // Український тиждень. – 2022. – 1 грудня. – <https://tyzhden.ua/natsionalna-solidarnist-ta-ukrainska-stykhiia-shcho-peremozhe/>
244. Кебуладзе В. І. Росія дегуманізує світ [електронний ресурс] / Вахтанг Кебуладзе // Український тиждень. – 2022. – 22 травня. – <https://tyzhden.ua/rosiia-dehumanizui-svit/>

245. Козіна Ю. «РФ перебуває в глибокій... дірі». Росіяни тупі і демонструють свої злочини, світ їх не пробачить – Гарань [електронний ресурс] : [аудіо] / редактор Юлія Козіна // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 11 березня. – <https://nv.ua/ukr/world/geopolitics/rosiyani-tupi-i-prograyut-u-viyni-garan-ostanni-novini-50224162.html>
246. Корба Г. Не екзотика, але й не норма. Як жінки завойовують своє місце в українській армії [електронний ресурс] / Галина Корба // BBC News Україна. – Електронні дані. – 2022. – 13 листопада. – <https://www.bbc.com/ukrainian/features-63559446>
Тамара Марценюк, соціологиня та гендерна дослідниця, доцентка кафедри соціології Києво-Могилянської академії про зміну ставлення до жінок в ЗСУ.
247. Кузьо Т. Азербайджан є єдиним союзником України на Південному Кавказі [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 22 липня. – <https://gazeta.ua/blog/57543/azerbajdzhan-ye-yedinim-soyuznikom-ukrayini-na-pivdennomu-kavkazi>
248. Кузьо Т. Двадцять ідей, як влучно тролити росіян [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 7 липня. – <https://gazeta.ua/blog/57446/dvadcyat-idej-yak-vluchno-troliti-rosiyan>
249. Кузьо Т. "Залізна лялька" Кремля прагне Третьої світової [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 24 серпня. – <https://gazeta.ua/blog/57757/zalizna-lyalka-kremlya-pragne-tretoy-svitovoyi>
250. Кузьо Т. Захід має допомогти Росії [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 9 грудня. – <https://gazeta.ua/blog/58419/zahid-maye-dopomogti-rosiyi>
251. Кузьо Т. Ключ до мрій Путіна лежить на нашому півдні [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 30 травня. – <https://gazeta.ua/blog/57183/klyuch-do-mrij-putina-lezhit-na-nashomu-pivdni>

252. Кузьо Т. НАТО має підготуватися прийняти ще одного члена [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 16 листопада. – <https://gazeta.ua/blog/58276/nato-maye-pidgotuvatisya-prijnyati-sche-odnogo-chlena>
253. Кузьо Т. Нову вісь зла сформовано. І вона загрожує безпеці Заходу [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 17 листопада. – <https://gazeta.ua/blog/58285/novu-vis-zla-sformovano-i-vona-zagrozhuye-bezpeci-zahodu>
254. Кузьо Т. Поразка Путіна в Україні стає неминучою [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 19 травня. – <https://gazeta.ua/blog/57110/porazka-putina-v-ukrayini-staye-neminuchoyu>
255. Кузьо Т. Потьомкінська держава. Міфи про "велику Росію" руйнуються на очах [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 27 жовтня. – <https://gazeta.ua/blog/58158/potomkinska-derzhava-mifi-pro-veliku-rosiyu-rujnuyutsya-na-ochah>
256. Кузьо Т. Путінська Росія стала фашистською державою [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 11 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56877/putinska-rosiya-stala-fashistskoyu-derzhavoyu>
257. Кузьо Т. Путінський план щодо України складається з чотирьох пунктів [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 24 червня. – <https://gazeta.ua/blog/57361/putinskiy-plan-schodo-ukrayini-skladayetsya-z-chotiroh-punktiv>
258. Кузьо Т. Російське вторгнення має один беззаперечний плюс [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 21 грудня. – <https://gazeta.ua/blog/58481/rosijske-vtorgnennya-maye-odin-bezzaperechnij-plyus>
259. Кузьо Т. Росія більше не господар Євразії. Це початок кінця [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 20 вересня. – <https://gazeta.ua/blog/57924/rosiya-bilshe-ne-gospodar-evraziyi-ce-pochatok-kincya>

260. Кузьо Т. Росія загрожуватиме Україні навіть після закінчення війни [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 18 жовтня. – <https://gazeta.ua/blog/58098/rosiya-zagrozhuvatime-ukrayini-navit-pislya-zakinchennya-vijni>
261. Кузьо Т. Три риси Путіна роблять його найнебезпечнішим лідером у світі [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 7 червня. – <https://gazeta.ua/blog/57238/tri-risi-putina-roblyat-jogo-najnebezpechnishim-liderom-u-sviti>
262. Кузьо Т. Українське суспільство встояло проти Януковича. Встоїть і проти Путіна [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 29 липня. – <https://gazeta.ua/blog/57589/ukrayinske-suspilstvo-vstoyalo-proti-anukovicha-vstoyit-i-proti-putina>
263. Кузьо Т. Українці десятиліттями будуть ненавидіти росіян [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 5 вересня. – <https://gazeta.ua/blog/57830/ukrayinci-desyatilittjami-budut-nenaviditi-rosiyan>
264. Кузьо Т. Чи можливий компроміс із Путіним [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 11 липня. – <https://gazeta.ua/blog/57471/ci-mozhlivij-kompromis-iz-putinim>
265. Кузьо Т. Чим загрожує поразка України у війні [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 12 липня. – <https://gazeta.ua/blog/57480/cim-zagrozhuye-porazka-ukrayini-u-vijni>
266. Кузьо Т. Чотири причини, чому західна стратегія щодо війни в Україні не працює [електронний ресурс] / Тарас Кузьо // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 4 серпня. – <https://gazeta.ua/blog/57630/cotiri-prichini-chomu-zahidna-strategiya-schodo-vijni-v-ukrayini-ne-pracyuye>
267. Лютий Т. В. Безтурботний самітник, гоноровий химерник сповідує самовладання – Сковорода [електронний ресурс] / Тарас Лютий // Читомо. – 2022. – 3 грудня. – <https://chytomo.com/bezturbotnyi-samitnyk-honorovyj-khymernyk-spoviduie-samovladannia-skovoroda/>

268. Лютий Т. В. Сковорода – порогова постать сучасної української культури [електронний ресурс] : інтерв'ю / [спілкувався] Лесь Белей // Uchoose. – 2022. – 1 грудня. – <https://uchoose.info/skovoroda-porogova-postat-suchasnoyi-ukrayinskoyi-kultury/>
269. Лютий Т. В. Тарас Лютий: "Сковорода є своєрідною матрицею, яку потрібно наповнювати різними інтерпретаціями" [електронний ресурс] : [відео] // Суспільне Культура. – 2022. – 3 грудня. – <https://www.youtube.com/watch?v=rwrmljMp6vE>
270. Лютий Т. В. Читати Сковороду [електронний ресурс] / Тарас Лютий // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 19 лютого. – <https://nv.ua/ukr/opinion/istoriya-ukrajini-shcho-treba-znati-pro-skovorodu-300-richchya-skovorodi-novini-ukrajini-50218006.html>
271. Майбутнє РФ може розвиватися за трьома групами сценаріїв, – викладач бізнес-шкіл УКУ й НаУКМА Пекар [електронний ресурс] // Еспресо. – Електронні дані. – 2022. – 6 листопада. – <https://espresso.tv/maybutne-rf-mozhe-rozvivatisya-za-troma-grupami-stsenariiv-vikladach-biznes-shkil-uku-y-naukma-pekar>
272. Мальцев Е. А. У чому цінність МВА-навчання? [електронний ресурс] / Едуард Мальцев // Фокус. – Електронні дані. – 2022. – 15 лютого. – <https://focus.ua/uk/ukraine/506439-u-chomu-cinnist-mva-navchannya>
273. Масенко Л. Т. Лінгвоцидна стратегія Кремля: у Росії хочуть "регулювати норми української мови" аж до злиття [електронний ресурс] / Лариса Масенко // Радіо "Свобода". – 2022. – 20 вересня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/ukrayinska-mova-viyna/32040883.html>
274. Масенко Л. Т. Масована пропаганда Кремля. Як створювали міф про "велику російську мову"? [електронний ресурс] / Лариса Масенко // Радіо "Свобода". – 2022. – 27 жовтня. – <https://www.radiosvoboda.org/a/viyna-propahanda-rosiyska-mova/32101740.html>
275. Навчання під час війни та автономія вишів: інтерв'ю з президентом "могилянки" Сергієм Квітом [електронний ресурс] : [відео] // ТСН. – Електронні дані. – 2022. – 19 вересня. – <https://tsn.ua/video/video-novini/navchannya-pid-chas-viyni-ta->

[avtonomiya-vishiv-interv-yu-z-prezidentom-mogilyanki-sergiyem-kvitom.html](#)

276. Павліченко Н. В. "Данте Аліг'єрі. Божественна комедія" у творчості сучасних українських та італійських мистців [електронний ресурс] / Надія Павліченко // День. – 2022. – 25 лютого. – <https://day.kyiv.ua/article/kultura/dante-alihyeri-bozhestvenna-komediya-u-tvorchosti-suchasnykh-ukrayinskykh-ta>

277. Павлюк О. "Потрібно вимагати проти Росії ще жорсткіших санкцій". Юрист – про те, як Захід може стримати Москву [електронний ресурс] / Олег Павлюк // Суспільне. – Електронні дані. – 2022. – 9 лютого. – <https://suspilne.media/205362-potribno-vimagati-proti-rosii-se-zorstkisih-sankcij-urist-pro-te-ak-zahid-moze-strimati-moskvu/>

*Про що свідчить хвиля міжнародних візитів західних політиків до України й Росії та до чого має готуватися українське суспільство в ефірі радіо "Культура" розповіли Надзвичайний і Повноважний посол України, доктор юридичних наук, професор Києво-Могилянської академії **Володимир Василенко** та голова комітету Верховної Ради України з питань інтеграції України до Європейського Союзу Іванна Климпуш-Цинцадзе.*

278. Паніотто В. І. Володимир Паніотто: Росіяни вважають українців зрадниками, які зруйнували "велику країну" [електронний ресурс] / [спілкувалася] Уляна Безпалько // РБК-Україна. – Електронні дані. – 2022. – 9 лютого. – <https://www.rbc.ua/ukr/news/vladimir-paniotto-rossiyane-schitayut-ukraintsev-1644225261.html>

279. Пастки пропаганди: у Росії використовують дедалі більше конспірологічних теорій [електронний ресурс] : [відео] // Freedom. – Електронні дані. – 2022. – 3 серпня. – <https://uatv.ua/uk/pastky-propagandy-u-rosiyi-vykorystovuyut-dedali-bilshe-konspirologichnyh-teorij/>

*Заступниця головного редактора StopFake, доцентка Могилянської школи журналістики **Вікторія Романюк** про поширення дезінформації російськими пропагандистами та методи протидії.*

280. Пекар В. О. Авторитаризм в Україні неможливий. І ось чому [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 27 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56963/avtoritarizm-v-ukrayini-nemozhlivij-i-os-chomu>

281. Пекар В. О. Більше воює схід чи захід країни? [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 18 червня. – <https://gazeta.ua/blog/57316/bilshe-voyuye-shid-chi-zahid-krayini>
282. Пекар В. О. Валерій Пекар, громадський діяч, викладач Києво-Могилянської бізнес-школи : рф – це просто ідеальний злочинець, функція якого полягає в тому, щоб зробити світ непримиренним до зла [електронний ресурс] : [інтерв'ю] / запитував Мирослав Ліскович // Укрінформ. – Електронні дані. – 2022. – 18 квітня. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-ato/3460487-valerij-pekar-gromadskij-diac-vikladac-kievomogilanskoi-biznesskoli.html>
283. Пекар В. О. "Великорос" вийшов на історичну арену у Києві. На його околицях і зійде з неї [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 22 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56752/velikoros-vijshov-na-istorichnu-arenu-u-kiyevi-na-jogo-okolicyah-i-zijde-z-neyi>
284. Пекар В. О. Відкладати економіку на "після війни" – велика помилка [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 25 травня. – <https://gazeta.ua/blog/57152/vidkladati-ekonomiku-na-pislya-vijni-velika-pomilka>
285. Пекар В. О. Війна – це зіткнення систем. Майбутнє завжди перемагає минуле [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 26 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56785/vijna-ce-zitknennya-sistem-majbutnye-zavzhdi-peremagaye-minule>
286. Пекар В. О. Війна минула точку перелому [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 12 вересня. – <https://gazeta.ua/blog/57868/vijna-minula-tochku-perelomu>
287. Пекар В. О. Восьмий рік іде війна. Пора зрозуміти, хто друг і хто ворог [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 2 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/56499/vosmij-rik-ide-vijna-pora-zrozumiti-hto-drug-i-hto-vorog>
288. Пекар В. О. Гумор – потужний інструмент оборони у війні. Не гірше за "Джавелін" [електронний ресурс] / Валерій Пекар //

Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 1 березня. <https://gazeta.ua/blog/56652/gumor-potuzhnij-instrument-oboroni-u-vijni-ne-girshe-za-dzhavelin>

289. Пекар В. О. Десять причин, чому нинішня війна стала можливою [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 11 травня. – <https://gazeta.ua/blog/57053/desyat-prichin-chomu-ninishnya-vijna-stala-mozhlivoyu>
290. Пекар В. О. Доросла, не чорно-біла, картина світу [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 21 лютого. – <https://nv.ua/ukr/opinion/zagroza-napadu-rosiji-shcho-treba-rozumiti-ukrajincyam-pro-putina-ta-zahid-novini-ukrajini-50218550.html>
291. Пекар В. О. Є два сценарії війни. Обирати нам [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 12 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56882/e-dva-scenariyi-vijni-obirati-nam>
292. Пекар В. О. За чотири дні війни минула ціла епоха. Можна підбити певні підсумки [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 28 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/56644/za-chotiri-dni-vijni-minula-cila-epoha-mozhna-pidbiti-pevni-pidsumki>
293. Пекар В. О. Запасайтесь попкорном і патронами: ми спостерігаємо початок кінця [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. – 21 жовтня. – <https://gazeta.ua/blog/58120/zapasajtesya-popkornom-i-patronami-mi-sposterigayemo-pochatok-kincy>
294. Пекар В. О. Імперія жива, поки розширюється [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 22 серпня. – <https://gazeta.ua/blog/57734/imperiya-zhiva-poki-rozshiryuyetsya>
295. Пекар В. О. Імперія занепадає повільно. Є три сценарії війни [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 29 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56802/imperiya-zanepadaye-povilno-e-tri-scenariyi-vijni>
296. Пекар В. О. Імперці в білих пальто. Що не так з російськими "лібералами" [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. –

2022. – 8 грудня. – <https://gazeta.ua/blog/58411/imperci-v-bilih-palto-so-ne-tak-z-rosijskimi-liberalami>

297. Пекар В. О. Київ є і буде столицею України-Русі. Московські вигнанці нам тут не потрібні [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 14 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56713/kiyiv-ye-i-bude-stoliceyu-ukrayinirusi-moskovski-vignanci-nam-tut-ne-potribni>
298. Пекар В. О. Коаліція бізнес-спільнот за модернізацію України узгодила принципи економічної політики [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Українська правда. Блоги. – 2022. – 12 травня. – <https://blogs.pravda.com.ua/authors/pekar/627cb9567e486/>
299. Пекар В. О. Кожен воєнний злочинець має померти. Інакше Буча буде повсюди [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 5 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56839/kozhen-voyennij-zlochinec-maye-pomerti-inakshe-bucha-bude-povsyudi>
300. Пекар В. О. Кремль прискорено готує власних могильників. Перемикання мозку росіян не минеться безслідно [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. – 14 листопада. – <https://gazeta.ua/blog/58259/kreml-priskoreno-gotuye-vlasnih-mogilnikiv>
301. Пекар В. О. Маємо всі шанси стати новим "економічним тигром" [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 17 травня. – <https://gazeta.ua/blog/57100/mayemo-vsi-shansi-stati-novim-ekonomichnim-tigrom>
302. Пекар В. О. Мета ворога – паніка і хаос. Що робити [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. - 24 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/56631/meta-voroga-panika-i-haos-so-robiti>
303. Пекар В. О. Ми не зможемо перемогти, якщо не запустимо економіку [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 22 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56939/mi-ne-zmozheмо-peremogti-yakscho-ne-zapustimo-ekonomiku>

304. Пекар В. О. Ми опинилися на вістрі другої холодної війни [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 14 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/56562/mi-opinilisya-na-vistri-drugoyi-holodnoyi-vijni>
305. Пекар В. О. Ми очікували на спринт, а доводиться бігти марафон [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 27 травня. – <https://gazeta.ua/blog/57174/mi-ochikuvali-na-sprint-a-dovoditsya-bigti-marafon>
306. Пекар В. О. Ми перемогли у війні наративів [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 15 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56898/mi-peremogli-u-vijni-narativiv>
307. Пекар В. О. Ми платимо високу ціну за цей шанс. Тож не змарнуймо його [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 4 липня. – <https://gazeta.ua/blog/57416/mi-platimo-visoku-cinu-za-cej-shans-tozh-ne-zmarnujmo-jogo>
308. Пекар В. О. Минув місяць війни. Що нового ми дізналися про себе, ворога і Захід [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 25 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56773/minuv-misyac-vijni-so-novogo-mi-diznalisya-pro-sebe-voroga-i-zahid>
309. Пекар В. О. Мусимо відповісти на три головних питання [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 6 липня. – <https://gazeta.ua/blog/57435/musimo-vidpovisti-na-tri-golovnih-pitannya>
310. Пекар В. О. Наступної зими російської імперії вже не буде [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. – 18 листопада. – <https://gazeta.ua/blog/58292/nastupnoyi-zimi-rosijskoyi-imperiyi-vzhe-ne-bude>
311. Пекар В. О. Наша недобудована демократія трощить залізний путінський режим [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 11 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56699/nasha-nedobudovana-demokratiya-troschit-zaliznij-putinskij-rezhim>
312. Пекар В. О. Невдовзі Росії не стане. Що буде після неї? [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. – 3

листопада. – <https://gazeta.ua/blog/58203/nevdovzi-rosiyi-ne-stane-so-bude-pislya-neyi>

313. Пекар В. О. Основна вимога Кремля – смерть України. Мирних переговорів не буде [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 20 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56740/osnovna-vimoga-kremlya-smert-ukrayini-mirnih-peregovoriv-ne-bude>
314. Пекар В. О. Остаточна перемога України – в Москві, там де була розв'язана війна [електронний ресурс] : [аудіо] / Валерій Пекар // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 4 березня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/rosiya-pereyshla-do-drugoji-fazi-viyni-koli-pade-rezhim-putina-ostanni-novini-50222203.html>
315. Пекар В. О. Посмертний подарунок Путіну. Ми можемо повторити стару помилку [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 29 серпня. – <https://gazeta.ua/blog/57782/posmertnij-podarunok-putinu-mi-mozhemo-povtoriti-staru-pomilku>
316. Пекар В. О. Путіну конче потрібно показати своїм "силовикам" картинку перемоги. Буде діяти [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 20 лютого. – <https://gazeta.ua/blog/56602/putinu-konche-potribno-pokazati-svoyim-silovikam-kartinku-peremogi-bude-diyati>
317. Пекар В. О. Пушкін і Чайковський винні у звірствах російських солдатів [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 11 липня. – <https://gazeta.ua/blog/57466/pushkin-i-cajkovskij-vinni-u-zvirstvah-rosijskih-soldativ>
318. Пекар В. О. Радянський Союз досі існує на мапі світу. Лише називається тепер по-іншому [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. – 30 грудня. – <https://gazeta.ua/blog/58538/radyanskij-soyuz-dosi-isnuye-na-mapi-svitu>
319. Пекар В. О. Референдум 1991 року: війна могла статися ще тоді [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. – 1 грудня. – <https://gazeta.ua/blog/58366/referendum-1991-roku-vijna-mogla-statisya-sche-todi>

320. Пекар В. О. Російська пропаганда працює не так, як ви думаєте [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 17 червня. – <https://gazeta.ua/blog/57310/rosijska-propaganda-pracyuye-ne-tak-yak-vi-dumayete>
321. Пекар В. О. Росіяни не здатні на каяття. Вони підуть іншим шляхом [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. – 19 жовтня. – <https://gazeta.ua/blog/58104/rosiyani-ne-zdatni-na-kayattya-voni-pidut-inshim-shlyahom>
322. Пекар В. О. Росіяни самі штовхають свою країну до прірви [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. – 27 грудня. – <https://gazeta.ua/blog/58517/rosiyani-sami-shtovhayut-svoyu-krayinu-do-prirvi>
323. Пекар В. О. Сьогодні день, коли все почалось. Чи туди ми звернули на розвилці? [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. – 21 листопада. – <https://gazeta.ua/blog/58308/sogodni-den-koli-vse-pochalos>
324. Пекар В. О. Треба святкувати наші перемоги і глузувати з ідіотизму ворога. На те є дві причини [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 28 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56794/treba-svyatkuvati-nashi-peremogi-i-gluzuvati-z-idiotizmu-voroga-na-te-ye-dvi-prichini>
325. Пекар В. О. Україна має вибороти економічну свободу і стати перлиною Європи [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 23 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56763/ukrayina-maye-viboroti-ekonomichnu-svobodu-i-stati-perlinoyu-evropi>
326. Пекар В. О. Україна стає світовим брендом № 1 [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 6 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56673/ukrayina-staye-svitovim-brendom--1>
327. Пекар В. О. Усе закінчиться тим, що Росія і її прихильники проваляться крізь землю [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 7 квітня. – <https://gazeta.ua/blog/56856/use-zakinchitsya-tim-scho-rosiya-i-yiyi-prihilniki-provalyatsya-kriz-zemlyu>

328. Пекар В. О. Час має значення. Ці три слова треба передати нашим союзникам [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 31 березня. – <https://gazeta.ua/blog/56811/cas-maye-znachennya-ci-tri-slova-treba-peredati-nashim-soyuznikam>
329. Пекар В. О. Чекаєте каяття від росіян? А вони жадатимуть помсти [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. – 28 листопада. – <https://gazeta.ua/blog/58345/cekayete-kayattya-vid-rosiyan-a-voni-zhadatimut-pomsti>
330. Пекар В. О. Kyiv, warm bank i permacrisis. Названі слова 2022 року [електронний ресурс] / Валерій Пекар // Gazeta.ua. – 2022. - 7 листопада. – <https://gazeta.ua/blog/58218/kyiv-warm-bank-i-permacrisis-nazvani-slova-2022-roku>
331. Петренко-Цеунова О. І. Архієпископ Ігор Ісіченко: "Кожен народ гартується, проходячи спільне випробування" [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 24 серпня. – <https://tyzhden.ua/arkhiiepyskop-ihor-isichenko-kozhen-narod-hartuietsia-prokhodiachy-spilne-vyprobuvannia/>
332. Петренко-Цеунова О. І. Від козаків до селян і назад: українці в оптиці Заходу [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 18 листопада. – <https://tyzhden.ua/vid-kozakiv-do-selian-i-nazad-ukraintsi-v-optytsi-zakhodu/>
333. Петренко-Цеунова О. І. Держава-терорист. Як радянська влада мстилася родинам повстанців у Західній Україні [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 26 вересня. – <https://tyzhden.ua/derzhava-teroryst-iak-radianska-vlada-mstylasia-rodynam-povstantsiv-u-zakhidnij-ukraini/>
334. Петренко-Цеунова О. І. Доба лицарства [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 14 жовтня. – <https://tyzhden.ua/doba-lytsarstva/>
335. Петренко-Цеунова О. І. Жнуть там, де не сіяли [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 7 вересня. – <https://tyzhden.ua/zhnut-tam-de-ne-siialy/>

336. Петренко-Цеунова О. І. Країна мовчазних співучасників [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 4 квітня. – <https://tyzhden.ua/kraina-movchaznykh-spivuchasnykiv/>
337. Петренко-Цеунова О. І. Листи на війну. Що пишуть нам друзі України з усього світу [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 22 березня. – <https://tyzhden.ua/lysty-na-vijnu-shcho-pyshut-nam-druzi-ukrainy-z-usoho-svitu/>
338. Петренко-Цеунова О. І. Листи на війну. Як вболівають за нас у Німеччині, Лівані та Естонії [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 29 березня. – <https://tyzhden.ua/lysty-na-vijnu-iak-vbolivaiut-za-nas-u-nimechchyni-livani-ta-estonii/>
339. Петренко-Цеунова О. І. Маєстат традиції [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 2 серпня. – <https://tyzhden.ua/maiestat-tradytsii/>
340. Петренко-Цеунова О. І. Наталія Полонська-Василенко. Та, хто зруйнувала міф про "Новоросію" [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 14 вересня. – <https://tyzhden.ua/nataliia-polonska-vasylenko-ta-khto-zrujnuvala-mif-pro-novorosiuu/>
341. Петренко-Цеунова О. І. Презумпція потрібності культури [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 29 серпня. – <https://tyzhden.ua/prezumptsiia-potribnosti-kultury/>
342. Петренко-Цеунова О. І. Сарматський ідеал і традиція українського лицарства [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 16 березня. – <https://tyzhden.ua/sarmatskyj-ideal-i-tradytsiia-ukrainskoho-lytsarstva/>
343. Петренко-Цеунова О. І. Тут розмовляють українською [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 27 липня. – <https://tyzhden.ua/tut-rozmovliaiut-ukrainskoiiu/>

344. Петренко-Цеунова О. І. Чому історія – на часі? Пояснюють науковці [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 19 липня. – <https://tyzhden.ua/chomu-istoriia-na-chasi-poiasniuiut-naukovtsi/>
345. Петренко-Цеунова О. І. Homo viator. Про мобільність барокової людини в ранньомодерній Україні [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 25 жовтня. – <https://tyzhden.ua/homo-viator-pro-mobilnist-barokovoi-liudyny-v-rannomodernij-ukraini/>
346. Петренко-Цеунова О. І. Urbs aeterna. Як гинуть і відроджуються українські міста [електронний ресурс] / Ольга Петренко-Цеунова // Український тиждень. – 2022. – 10 квітня. – <https://tyzhden.ua/urbs-aeterna-iaak-hynut-i-vidrozhuiutsia-ukrainski-mista/>
347. Президент має виконати вимогу Конституції і невідкладно підписати закон про заборону імпорту російських книг [електронний ресурс] // Український Тиждень. – 2022. – 10 серпня. – <https://tyzhden.ua/prezydent-maie-vykonaty-vymohu-konstytutsii-i-nevidkladno-pidpysaty-zakon-pro-zaboronu-importu-rosijskykh-knyh/>
Звернення до Президента підписали: доктор юридичних наук, професор НаУКМА Володимир Василенко, доктори юридичних наук, професори Київського університету ім. Шевченка Петро Захарченко, Олег Марцеляк та багато інших.
348. Процюк О. Олексій Гарань: Президент Зеленський створює напругу всередині країни [електронний ресурс] / Оксана Процюк // Галичина. – Електронні дані. – 2022. – 9 січня. – <https://galychyna.if.ua/analytic/oleksiy-garan-prezident-zelenskiy-stvoryuye-naprugu-vseredini-krayini/>
349. Процюк О. Олексій Гарань: Українці – незламні в цій народній війні [електронний ресурс] / Оксана Процюк // Галичина. – Електронні дані. – 2022. – 25 грудня. – <https://galychyna.if.ua/analytic/oleksiy-garan-ukrayintsi-nezlamni-v-tsiy-narodniy-viyni/>
350. Романюк В. С. У бульці інформаційної омани [електронний ресурс] / Вікторія Романюк // Speka.media. – Електронні дані. – 2022. – 16 червня. – <https://speka.media/spekcek/u-bulbasci-informaciinoyi-omani-yak-uniknuti-komunikaciiinogo-spotvorenniya-svitu-plq40v>

351. РФ на окупованих територіях здійснює культурний геноцид, – заступниця керівника проєкту StopFake [електронний ресурс] : [відео] // Freedом. – Електронні дані. – 2022. – 11 листопада. – <https://uatv.ua/uk/rf-na-okupovanyh-terytoriyah-zdijsnyuye-kulturnyj-genotsyd-zastupnytsya-kerivnyka-proyektu-stopfake/>
Заступниця головного редактора StopFake, доцентка Могиллянської школи журналістики Вікторія Романюк про залякування мирного населення, зачищення культурних, історичних та мовних процесів на тимчасово окупованих територіях України.
352. Семків Р. А. В Україні з'явиться відеожурнал про літературу пам'яті Володимира Панченка – Ростислав Семків [електронний ресурс] // Читомо. – 2022. – 3 вересня. – <https://chytomo.com/105399-2/>
353. Семків Р. А. Російський шизофашизм, чому Дугін – не філософ, підхід Снайдера до історії України [електронний ресурс] / Ростислав Семків // Український тиждень. – 2022. – 11 жовтня. – <https://tyzhden.ua/rosijskyj-shyzofashyzm-chomu-duhin-ne-filosof-pidkhid-snajdera-do-istorii-ukrainy/>
354. Семків Р. А. Ростислав Семків: "Критика мала б формувати літературний процес, проте в нас її вплив мізерний, але перспективи добрі" [електронний ресурс] : інтерв'ю / [спілкувався] Максим Нестелєєв // Український тиждень. – 2022. – 7 вересня. – <https://tyzhden.ua/rostyslav-semkiv-krytyka-mala-b-formuvaty-literaturnyj-protses-prote-v-nas-ii-vplyv-mizernyj-ale-perspektyvy-dobri/>
355. Скандальні вибори ректора: професор Могилянки каже, що студенти збирають страйком [електронний ресурс] // Укрінформ. – Електронні дані. – 2022. – 2 лютого. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-kyiv/3396478-skandalni-vibori-rektora-profesor-mogilanki-kaze-so-studenti-zbiraut-strajkom.html>
Професор Національного університету «Києво-Могилянська академія» Олексій Гарань прокоментував невизнання з боку Міністерства освіти та науки України результатів виборів у НаУКМА.
356. Старостін Д. Чому культура може бути зброєю: діалог з українськими інтелектуалами [електронний ресурс] : [відео] / Денис Старостін // Суспільне. Культура. – Електронні дані. – 2022. – 28

листопада. – <https://suspilne.media/324998-comu-kultura-moze-butizbroeu-aspen-institut-kiiv-proviv-dialog-z-ukrainskimi-intelektualami/>

Аспен Інститут Київ провів діалог про культуру, залучивши експертів та публічних інтелектуалів. Серед них – літературознавиця, професорка НаУКМА Віра Агеєва.

357. Терамає Н. Сергій Квіт: "Ми намагалися цивілізувати Московію кількасот років тому й тепер бачимо, що це марна справа" [електронний ресурс] : [відео] / Наталя Терамає // Локальна історія. – Електронні дані. – 2022. – 21 травня. – <https://localhistory.org.ua/texts/interviu/sergii-kvit-mi-namagalisia-tsvilizuvati-moskoviiu-kilkasot-rokiv-tomu-i-teper-bachimo-shcho-tse-marna-sprava/>

358. Тимоць І. "На окупованих територіях Росія ставить небезпечний психологічний експеримент" – Вікторія Романюк [електронний ресурс] : [інтерв'ю] / Ігор Тимоць // Gazeta.ua. – Електронні дані. – 2022. – 8 вересня. – https://gazeta.ua/articles/world-life/_na-okupovanih-teritoriyah-rosiya-stavit-nebezpechnij-psihologichnij-eksperiment-viktoriya-romanyuk/1109914

Інтерв'ю з медіаексперткою, редакторкою проєкту StopFake, професоркою департаменту комунікацій і медіадосліджень в мадридському університеті Карлоса III, заступницею директора Могілянської школи журналістики Вікторією Романюк.

359. Трощинська Т. Арестович і люди його кола лінуються мислити – філософ Володимир Єрмоленко [електронний ресурс] : [аудіо] / ведуча Тетяна Трощинська // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2022. – 22 червня. – <https://hromadske.radio/podcasts/ukraina-vholos/arostovych-i-liudy-yoho-kola-linuiut-sia-myslyty-filosof-volodymyr-vermolenko>

Філософ, письменник, викладач НаУКМА Володимир Єрмоленко – в етері Громадського радіо.

360. Трощинська Т. Наївності стосовно Росії в європейських політиків стало менше – Андреас Умланд [електронний ресурс] : [аудіо] / ведуча Тетяна Трощинська // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2022. – 23 листопада. – <https://hromadske.radio/podcasts/viyna-informatsiynny-marafon/naivnosti-stosovno-rosii-u-ievropeys-kykh-politykiv-stalo-menshe-andreas-umland>

Кандидат історичних та політичних наук, викладач НаУКМА, аналітик Стокгольмського центру Східноєвропейських досліджень Андреас Умланд – в етері Громадського радіо.

361. Трощинська Т. Україна претендує на іншу роль у світі, ніж мала дотепер – Михайло Винницький [електронний ресурс] : [аудіо] / ведуча Тетяна Трощинська // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2022. – 21 грудня. – <https://hromadske.radio/podcasts/my-ie-buly-y-budem-informatsiynyy-maraton/ukraina-pretenduiе-na-inshu-rol-u-sviti-nizh-mala-doteper-doktor-filosofii>
Михайло Винницький, доктор філософії, викладач НаУКМА й УКУ – в етері Громадського радіо.
362. Трощинська Т. Українська журналістика має унікальний досвід висвітлення війни зсередини – директор Києво-Могилянської школи журналістики [електронний ресурс] : [аудіо] / ведуча Тетяна Трощинська // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2022. – 29 серпня. – <https://hromadske.radio/podcasts/viyna-informatsiynyy-marafon/ukrains-ka-zhurnalistyka-maie-unikal-nyy-dosvid-vysvitlennia-viyny-zseredyny-dyrektor-kyievo-mohylians-koi-shkoly-zhurnalistyky>
Євген Федченко, директор Києво-Могилянської школи журналістики, співзасновник фактчекерської організації StopFake – в етері Громадського радіо.
363. Українці стали менше довіряти соціологам [електронний ресурс] // Українська правда. – Електронні дані. – 2022. – 18 січня. – <https://www.pravda.com.ua/news/2022/01/18/7320828/>
Гендиректор КМІС, професор НаУКМА Володимир Паніотто про рівень довіри українців до соціопитуваль.
364. Умланд А. Важке озброєння зараз! [електронний ресурс] / Андреас Умланд // Критика. – 2022. – Серпень. – <https://krytyka.com/ua/articles/vazhke-ozbroiennia-zaraz>
365. Умланд А. Історична езотерика як метод пізнання [електронний ресурс] / Андреас Умланд // Критика. – 2022. – Серпень – <https://krytyka.com/ua/articles/istorychna-ezoteryka-iak-metod-piznannia>
366. Умланд А. На шляху до стратегічного сприйняття російсько-української війни [електронний ресурс] / Андреас Умланд // Критика. – 2022. – Жовтень. – <https://krytyka.com/ua/articles/na-shliakhu-do-stratehichnoho-spryiniattia-rosiisko-ukraiinskoi-viiny>

367. Умланд А. Як Захід може допомогти Києву. Стратегії та виклики для перемоги і відродження України [електронний ресурс] / Андреас Умланд // Критика. – 2022. – Грудень. – <https://krytyka.com/ua/articles/iak-zakhid-mozhe-dopomohty-kyievu-stratehii-ta-vyklyky-dlia-peremohy-i-vidrozdennia-ukrainy>
368. Хлобистов Є. В. Казка про Галю [електронний ресурс] / Євген Хлобистов // Критика. – 2022. – Березень. – <https://krytyka.com/ua/articles/kazka-pro-haliu>
369. Хлобистов Є. В. Кожен день – як останній [електронний ресурс] / Євген Хлобистов // Критика. – 2022. – Березень. – <https://krytyka.com/ua/articles/kozhen-den-iak-ostannii>
370. Хлобистов Є. В. На війні як на війні [електронний ресурс] / Євген Хлобистов // Критика. – 2022. – Березень. – <https://krytyka.com/ua/articles/na-viini-iak-na-viini>
371. Хлобистов Є. В. Обмін валют та пересування містом під час війни [електронний ресурс] / Євген Хлобистов // Критика. – 2022. – Березень. – <https://krytyka.com/ua/articles/obmin-valiut-ta-peresuvannia-mistom-pid-chas-viiny>
372. Хлобистов Є. В. Перед святом [електронний ресурс] / Євген Хлобистов // Критика. – 2022. – Березень. – <https://krytyka.com/ua/articles/pered-sviatom>
373. Хотин Р. Ядерна зброя: чому Україна відмовилась від неї і чи реально стати ядерною знову? [електронний ресурс] / Ростислав Хотин // Радіо "Свобода". – 2022. – 22 лютого. – <https://www.radiosvoboda.org/a/ukrayina-yaderna-zbroya-zelensky/31714820.html>
Коментар професора НаУКМА Володимира Василенка, одного з авторів тексту Декларації про державний суверенітет, автора положення про без'ядерний статус України.
374. "Це буде остання війна для України за свою свободу" – як народився День Незалежності [електронний ресурс] : коментар Олексія Гараня, наукового директора Фонду "Демократичні ініціативи" імені Ілька Кучеріва, професора кафедри політології НаУКМА // Gazeta.ua. – 2022. – 24 серпня. – https://gazeta.ua/articles/politics/_ce-bude-ostannya-vijna-dlya-ukrayini-za-svoyu-svobodu-yak-narodivsya-den-nezalezhnosti/1107706

375. "Це елемент дестабілізації в Україні": новообраний президент НаУКМА Сергій Квіт про спробу зриву виборів в Національному університеті "Києво-Могилянська академія" [електронний ресурс] : [відео] // Еспресо. – Електронні дані. – 2022. – 30 січня. – <https://espresso.tv/tse-element-destabilizatsii-v-ukraini-novoobraniiy-prezident-naukma-sergiy-kvit-pro-sprobu-zrivu-viboriv-v-natsionalnomu-universiteti-kievo-mogilyanska-akademiya>
376. Черновол К. Студенти знають, куди бігти в разі тривоги – екс-міністр освіти : Сергій Квіт про новий навчальний рік в умовах війни [електронний ресурс] : [відео] / Катерина Черновол // Апостроф. – Електронні дані. – 2022. – 1 вересня. – <https://apostrophe.ua/ua/article/society/science/2022-09-01/studentyi-znayut-kuda-bejat-v-sluchae-trevogi---eks-ministr-obrazovaniya/47818>
377. Чому потрібне підвищення податків і що це дало б під час війни (погляд) [електронний ресурс] // Texty.org.ua. – Електронні дані. – 2022. – 26 грудня. – <https://texty.org.ua/fragments/108565/chomu-potribne-pidvyshennya-podatviv-i-sho-ce-dalo-b-pid-chas-vijny-poglyad/>
Ексміністр економічного розвитку і торгівлі України та засновник Києво-Могилянської бізнес-школи Павло Шеремета пояснює, чому дискусія про податки не може бути лише про їх зниження і чому варто говорити про їх підвищення.
378. Шандро В. Рівень підтримки незалежності України громадянами завжди залежав від дій Росії – Паніотто [електронний ресурс] : [аудіо] / ведучий Василь Шандро // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2022. – 18 лютого. – <https://hromadske.radio/podcasts/drive-time/riven-pidtrymky-nezalezhnosti-ukrainy-hromadianamy-zavzhdy-zalezhav-vid-diy-rosii-paniotto>
Володимир Паніотто, генеральний директор Київського міжнародного інституту соціології, професор НаУКМА – в етері Громадського радіо.
379. "Шкарлет – це зло, і його треба зняти з посади", – професор Олексій Гарань [електронний ресурс] // Еспресо. – Електронні дані. – 2022. – 6 лютого. – <https://zahid.espresso.tv/shkarlet-tse-zlo-i-yogo-treba-znyati-z-posadi-profesor-oleksiy-garan>

380. Шумицька Г. В. Мова як "байрактар", мова як код: до ювілею соціолінгвістки Лариси Масенко [електронний ресурс] / Галина Шумицька, Людмила Підкуймуха, Надія Кісс // Радіо "Свобода". – 2022. – 14 листопада. – <https://www.radiosvoboda.org/a/larysa-masenko-ukrayinska-mova/32126052.html>
381. Яковлєв М. В. Гедонізм на часі: чому нині важливо вміти отримувати задоволення від життя? [електронний ресурс] : [аудіо] / гість Максим Яковлєв ; ведуча Вікторія Єрмолаєва // Громадське радіо. – 2022. – 25 серпня. – <https://hromadske.radio/podcasts/viyna-informatsiynyy-marafon/hedonizm-na-chasi-chomu-nyni-vazhlyvo-vmity-otrymuvaty-zadovolennia-vid-zhyttia>
382. Яковлєв М. В. «За кого ми?», або Наш геополітичний вибір між Косово та Сербією, Тайванем і Китаєм [електронний ресурс] / Максим Яковлєв // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 1 серпня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/kosovo-chi-bude-viyna-na-balkanah-tayvan-kitay-ostanni-novini-50260330.html>
383. Яковлєв М. В. Кривава реальність України та Idealpolitik Заходу. Що мають зрозуміти українці? [електронний ресурс] / Максим Яковлєв // Новое время. – Електронні дані. – 2022. – 5 серпня. – <https://nv.ua/ukr/opinion/amnesty-international-pro-ukrajinu-shcho-take-idealpolitik-dlya-zahodu-shreder-putin-ostanni-novini-50261323.html>
384. Яковлєв М. В. "Ми нарешті відходимо від російської пропагандистської тези про "триєдиний народ" – Яковлєв про соцдослідження [електронний ресурс] : [аудіо] / ведуча Вікторія Єрмолаєва // Громадське радіо. – 2022. – 8 серпня. – <https://hromadske.radio/podcasts/viyna-informatsiynyy-marafon/termin-tradytsiyni-tsinnosti-rosiia-vykorystovuie-iak-prykryttia-dlia-viyny-yakovliev>
385. Яковлєв М. В. Реалістичність сценарію, в якому Мұраєв очолює уряд, дуже низька – Максим Яковлєв [електронний ресурс] : [аудіо] / ведучі Євген Савватєєв, Вікторія Єрмолаєва // Громадське радіо. – 2022. – 24 січня. – <https://hromadske.radio/podcasts/rankova-hvylya/realistychnist-stsenariiu-v-iakomu-muraiev-ocholiuie-uriad-duzhe-nyz-ka-maksym-yakovliev>
386. How these Ukrainian journalists combat Russia's disinformation war [electronic resource] : [video] // CNN. Business. – 2022. – 5 May.

– <https://edition.cnn.com/videos/business/2022/05/05/ukrainian-journalist-russian-disinformation-reality-check-orig-no.cnn>

Інтерв'ю з директором Могілянської школи журналістики, головним редактором сайту StopFake.org. Євгеном Федченком.

387. Nix N. In Ukraine, Facebook fact-checkers fight a war on two fronts [electronic resource] / by Naomi Nix // The Washington Post. – 2022. – 12 April.

– <https://www.washingtonpost.com/technology/2022/04/12/facebook-fact-checkers-misinformation-ukraine-war/>

Про особливості роботи сайту з викриття російської пропаганди StopFake в умовах війни розповів його співзасновник і головний редактор, директор Могілянської школи журналістики Євген Федченко.

388. Piper E. Eight years after Maidan revolution, Ukraine better equipped for infowar with Russia [electronic resource] / by Elizabeth Piper // Reuters. – 2022. – 5 April.

– <https://www.reuters.com/world/europe/eight-years-after-maidan-revolution-ukraine-better-equipped-infowar-with-russia-2022-04-04/>

Євген Федченко – співзасновник і головний редактор сайту StopFake, директор Могілянської школи журналістики про створення і завдання сайту StopFake.

389. Vasconcelos C. M. Rússia é Golias da propaganda, mas a Ucrânia construiu um "ativo": seis meses de mentiras e verdades na guerra da informação [electronic resource] / Catarina Maldonado Vasconcelos // Expresso50. – 2022. – 24 Agosto. – <https://expresso.pt/guerra-na-ucrania/seis-meses-de-guerra/2022-08-24-Russia-e-Golias-da-propaganda-mas-a-Ucrania-construiu-um-ativo-seis-meses-de-mentiras-e-verdades-na-guerra-da-informacao-abac8766>

Про історію створення та роботу сайту з протидії кремлівській пропаганді розповів Євген Федченко – співзасновник і головний редактор сайту StopFake, директор Могілянської школи журналістики.

390. Warner B. A Ukrainian journalism professor has fought Putin's disinformation machine for 8 years – with surprising success. Here's why he's convinced fake news can be defeated [electronic resource] / by Bernard Warner // Fortune. – 2022. – 28 June.

– <https://fortune.com/2022/06/28/ukraine-russia-war-disinformation-fake-news-stopfake-yevhen-fedchenko/>

Співзасновник і головний редактор сайту StopFake, директор Могилянської школи журналістики Євген Федченко про роботу сайту StopFake з перевірки фактів, яка має на меті розвінчати добре фінансовану російську систему дезінформації.

***Бюлетень підготували
співробітники інформаційно-бібліографічного відділу
Наукової бібліотеки НаУКМА
Павлів Н. Г. та Олофінська О. В.
<https://library.ukma.edu.ua/>
E-mail: library@ukma.edu.ua
Tel: +38 (044) 425-60-35***